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Romeu y Balada se olvidan del mercado 
Palabra de Tripartito 
Corría el mes de noviembre del año 2006, después de más de 
tres años de gobierno tripartito entre socialistas, independientes 
y verdes en la ciudad de Vinarós cuando la ciudadanía escuchó 
por boca de su entonces alcalde, el Sr. Balada, un anuncio: La tan 
esperada reforma del mercado municipal empezaría en septiembre 
de 2007. Era una reforma esperada puesto que el mercado 
ofrecía una imagen anticuada, obsoleta, solamente mejorada por 
el empeño de unos comerciantes aferrados a la idea de un gran 
mercado a la altura del que se 
merece nuestra ciudad y que 
se esforzaban en dar el mejor 
servicio y el mejor producto a 
pesar de las calamidades del 
recinto. 

Vinarós sin mercado 
Los meses iban pasando y el 
proyecto de reforma no llegaba. 
La promesa seguía presente, así 
como también seguía presente la 
idea del Sr. Balada de no ofrecer 
alternativa a los vendedores por 
lo que Vinarós se quedaría un 
año sin mercado municipal, sin 
el corazón que hace latir todo el 
comercio del centro urbano de 
nuestra ciudad. 

Y llegaron las elecciones 
Con las elecciones aquellos 
partidos (PSOE y PVI) que 
durante 4 años h.abían sido 
incapaces de elaborar un proyecto de mercado para el siglo xx1, 
aquellos que durante 4 años habían ofrecido solamente palabras 
y no soluciones, empezaron a prometer la luna. Inversiones 
millonarias, obras inmediatas, ayudas económicas, cualquier 
excusa servía para intentar ganar un puñado de votos y mantenerse 
en la alcaldía. 

¿Y ahora qué? 
Los de antes vuelven a mandar a pesar de perder las elecciones y 

recibir un correctivo de los que todavía duelen en la sede socialista, 
pero una vez instalados de nuevo en el sillón de la plaza Parroquial 
el mercado se olvidó. 
El proyecto no está consensuado con los comerciantes, las 
obras del paseo marítimo amenazan como nunca el futuro de 
un mercado que necesita oxígeno de forma inmediata y nuestro 
Gobierno municipal , Romeu y Balada, se ven con el agua al 
cuello .. . sólo les queda volver a culpar al PP de los males del 
mercado. 

No saben qué hacer 
con el mercado 
Ahora Romeu y Balada nos 
anuncian que las obras del mercado 
que debían empezar este mes se 
retrasan "hasta que acabemos el 
paseo". Su ineficacia, inoperancia, 
ineficiencia y sobre todo su falta de 
ideas ha provocado que después 
de 4 años no sean capaces de 
enseñar un proyecto atractivo a los 
comerciantes y que no tengan ni 
la más mínima idea de cómo debe 
ser el mercado municipal y cómo 
debe financiarse su remodelación . 
Como siempre han dejado pasar 
el tiempo, escondieron la cabeza 
esperando que el problema se 
solucionara por sí solo. 

Partido Popular: 
Soluciones para el mercado 
En el Partido Popular afrontamos 

los problemas de frente, con diálogo con los afectados y ofreciendo 
soluciones. Prometimos trabajar por los vinarocenses y así lo 
estamos haciendo. Digan lo que digan los miembros del tripartito, 
el Partido Popular busca las soluciones que Romeu y Balada 
no encuentran. El mercado es fundamental para el comercio 
de nuestra ciudad y por eso en el Partido Popular vamos a 
recordar a nuestros gobernantes que no se puede hacer dejadez 
de funciones. El mercado necesita soluciones ya, y a Ustedes, 
Romeu y Balada, les corresponde ofrecerlas. ¡Trabajen! 

15 
"LAS OBRAS DEL MERCADO MUNICIPAL 
EMPEZARÁN EN SEPTIEMBRE DE 2007" 

días sin saber que hacer 

con el Mercado 

Éstas son las palabras de Javier Balada y Jordi 
Romeu hace ya más de 9 meses. Han sido incapaces 
de gestionar un proyecto, consensuarlo con los 
comerciantes y buscar la financiación para realizar las 
obras. No saben qué hacer con el mercado porque no 
tienen ideas. 
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La moda deis ''barracons'' 
Ha comen<;at un nou curs a la Comunitat 
Valenciana, i si les xifres que hem anat 
recollint pels mitjans de comunicació no ens 
enganyen, seran més de 20.000 els escolars 
valencians que estudiaran aquest curs en els 
més de 1.000 barracons que hi ha instal ·lats 
en tota al Comunitat Valenciana . 
Els barracons s'estan posant de moda i 
enguany s'han augmentat en uns 300. On 
esta el problema? Dones bé, per al PSPV
PSOE, el problema esta en la falta de previsió 
de la Generalitat Valenciana, que per més que 
ens vulga "vendre la burra" no esta construint 
els centres que ens fan falta, possiblement 
perqué s'estan gastant els diners en altres 
prioritats com el Palau de les Arts, I'America's 
Cup, la Fórmula 1, etc., o perqué s'esta 
donant més suport a l'ensenyament privat en 
detriment del públic que no és prioritari peral 
Consell. 
El Consell continua amb la publicitat 
enganyosa i escampa dades i xifres que 
no són certes. Fa uns dies, el conseller 
d'Educació, Alejandro Font de Mora, afirmava 
que a la Comunitat hi havia 218 centres més 
que fa tres anys. Els estud is i calculs que ha 
fet el PSPV-PSOE, revelen que, a banda deis 
centres antics que s'han reformat, només n'hi 
ha 35 més que l'any 2000 i les xifres estan 
ben ciares jaque si hi haguessin 218 centres 
més representarien uns 110.000 nous !loes 
escolars, i llavors caldria preguntar al conseller 
com explica la massificació i l'augment de 
barracons que s'ha produn al llarg de tota la 
Comunitat si el curs 1995-1996 hi havia a la 
Comunitat Valenciana 723.485 alumnes i el 
2007-2008 n'hi ha 733.225, és a dir, només 
han augmentat 9.740 alumnes. Un exemple 
del que estan dient és que, a la provincia de 
Castelló , aquest any hi ha quatre centres nous 
respecte al 2006, pero cap ha representat la 
creació de noves places escolars perqué han 
sigut centres renovats. 
Durant aquests anys la Generalitat 
Valenciana , amb el PP al capdavant, ha 
desenvolupat dos plans de construccions 
escolars , el mapa escolar de 1996 i el 
CreaEscola de 2004 , plans que ha estat 
incomplint contínuament i la prava la tenim 
en un lES d'un barrí de treballadors de 
Valencia que porta més de deu anys en 
barracons, en el Benalúa d'Aiacant amb 
vuit anys d'aules prefabricades o en el 
mateix CEIP Ausias March de la Vall d'Uixo 
que va inaugurar el president Camps, 
el passat dia 7 de setembre amb motiu 
de l' inici del curs 2007-2008 , un centre 
educatiu indos en el mapa escolar de l'any 
1996 i que arriba amb 11 anys de retard . 
En la provincia de Castelló actualment 
i a banda d'alguns centres de Castelló, 
Vila-real , Onda, Orpesa i Nules que tenen 

barracons, Almassora , Benicarló, Borriana 
i Vinaros tenen dos centres complets 
d'aules prefabricades cadascuna , alguns 
deis quals són centres virtuals , una altra 
moda del Consell de Camps. Tot aixo fa 
que la Comunitat Valenciana ocupe el 12é 
lloc en la classificació d'autonomies quant 
a millora de !'oferta educativa. 
Font de Mora també es queixava de la 
utilització de la paraula barracons per a 
denominar les aules prefabricades i deia que 
s'utilitza d'una forma despectiva quan en la 
majoria deis casos les aules prefabricades 
estan molt millar condicionades que les 
aules normals deis centres, entre altres 
coses perqué disposen d'aire condicionat. 
En aquest cas li podem donar la raó, pero el 
problema no és aquest, el problema esta en 
el fet que els barracons s'estan perpetuant 
(el 20% són cronics) , cada vegada n'hi ha 
més, les despeses de lloguer, manteniment, 
trasllat, etc. , són cada vegada més grans i 
aquests diners es trauen deis pressupostos 
de construccions i equipaments, la qual cosa 
fa que aquests diners no es puguen destinar 
a construir nous centres. 
1 a Vinaros, com els rics!, tenim de tot! El CEIP 
Manuel Foguet que s'ha situat en barracons i 
de forma provisional a l'avinguda de Pius XII 
mentre es reforma l'antic col ·legi , el col·legi 
virtual número 5 situat també en barracons i 
de forma provisional a l'avinguda de Leopoldo 
Querol, I'IES Vilaplana totalment col·lapsat 
i amb tres barracons al seu pati, les ratios 
de primaria trencades a tots els centres, 
públics i privats, menys al col ·legi núm. 5 i 
amb l'agreujant que, segons les respostes 
de la lnspecció Educativa al Consell Escolar 
Municipal , les obres d'ampliació de I'IES 

Vilaplana i la construcció del col ·legi núm. 5 
tardaran anys a fer-se . 
Pero aquí apareix un altre problema que 
porten les aules prefabricades i són les 
despeses que ocasionen aquestes per als 
ajuntaments. Si posem l'exemple de Vinaros, 
el lloguer del solar on s'ha situat el CEIP 
Manuel Foguet li costa a I'Ajuntament 4.350 
euros mensuals, és a dir, 52.000 euros 
cada any i el condicionament del solar s'ha 
fet per 100.000 euros; en el cas del col·legi 
virtual núm. 5 de l'avinguda de Leopoldo 
Querol no es paga lloguer perqué tot i que 
encara no s'ha reparcel ·lat el PAI , el col·legi 
s'ha situat en un deis dotacionals que li 
corresponen a I'Ajuntament, pero les obres 
de condicionament del solar s'han licitat per 
300.000 euros i a tot aixo s'han d'afegir tates 
les hores que la brigada municipal ha utilitzat 
per al trasllat deis materials i posada a punt 
de les instal·lacions. 
Des del PSPV-PSOE reclamem a la 
Generalitat la posada en marxa d'un "pla 
de xoc" per a acabar amb els barracons 
escolars i els col·legis virtuals i al mateix 
temps els demanem que des de les 
institucions públiques no es deixe de banda 
l'ensenyament públic. 
També volem aprofitar aquestes línies per 
felicitar a I'Ajuntament i als components de 
la Brigada de Serveis per haver condicionat 
els solars, per haver fet el trasllat, per haver 
posat en marxa les instal ·lacions i per haver 
solucionat tots els problemes del primer dia 
en un temps récord, fins i tot treballant fora 
d'hores i en caps de setmana, cosa que la 
Conselleria no ha fet perqué les aules del 
col ·legi núm. 5 encara no estaven acabades 
i en condicions. 
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CONTRAS ... CONTRAS ... CONTRAS ... ¿Y LOS PROS ... ? 
Alucinante... Un vicepresidente de la 
Diputación , un alcalde, tres portavoces de 
partidos de la oposición municipal (uno 
de Barcelona), concejales ... , todos ellos 
encabezando una especie de "marcha 
verde" al Sahara de hace treinta y dos años, 
o de un Nunca Máis por el hundimiento del 
Prestige de hace seis . 
Sería todo normal si no fuera porque, excepto 
uno, son todos del PP. Y es que, cuando 
para llevar a cabo sus reivindicaciones , la 
derecha adopta (desde luego legítimamente) 
los mismos métodos que hasta hoy habían 
sido exclusivos de las fuerzas de izquierdas, 
sindicales o ciudadanas, debe ser que "el 
mundo está loco, loco, loco, loco" (famosa 
película dirigida por Stanley Kramer, con 
Spencer Tracy y Mickey Rooney) o, como 
poco, está vuelto del revés. 
Exceptuando los asuntos contra la política 
antiterrorista del Gobierno, a los políticos 
de la derecha les cuesta mucho moverse 
y mucho más manifestarse. Sólo hay que 
ver su actitud justificativa y servil ante la 
superior autoridad, en relación con el otro 
caso de plena actualidad como es el de la 
reforma del puerto, actitud con la que no 
están conformes ni la inmensa mayoría de 
sus propias bases. 
Los ediles del PP que han concurrido a 
la marcha han ocupado una finca privada 
y han violado el derecho a la propiedad 
privada . Pese a ello tienen la desvergüenza 
de reprochar al Equipo de Gobierno el 
que no quisieran cometer una ilegalidad 
que les hubiese podido hacer correr entre 
los surcos de la finca , por delante de las 
porras de los antidisturbios. ¿Ya no se 
acuerdan de lo que pasó en febrero del 
2004 cuando la inauguración de las obras 
del trasvase por la ministra del PP doña 
Elvira Rodríguez? Una foto así del alcalde 
Romeu y de Javier Balada hubiese sido 
de premio Pulitzer. 
Ante esta repentina afición a la 
"manifestación y la invasión" que les ha 
entrado no podemos dejar de preguntarnos 
el porqué. ¿Acaso tienen información 
técnica que nosotros desconocemos?, 
¿habrá algún interés soterrado como el 
pozo que aún no haya emergido? , ¿se trata 
sólo de echar tierra sobre lo del puerto?, 
¿o sólo lo hacen para intentar desgastar al 
Equipo de Gobierno? 
En cualquiera de los casos, en las 
manifestaciones ante los medios y en 
los actos informativos de la plataforma 
ciudadana en defensa de las tierras del 
Sénia no hemos oído nada más que 
"contras y más contras" ... pero ni un solo 
"pro" ... y, mucho menos, y a diferencia de 
lo que ha hecho nuestra plataforma local 
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ESQUEMA DE FUNCIONAMIENTO DE LA PLANTA DE TRATAMIENTO DEL POZO 
TERRESTRE DE ALMACENAMIENTO DE GAS NATURAL DE TERSANNE (Uno de 
los trece que ya existían en Francia en el año 1995 que circula por Internet) 

para contra el proyecto de reforma del 
Puerto, tampoco han elaborado ninguna 
propuesta alternativa . 
Y no hablemos ya de las declaraciones del 
PP local en la prensa. Si los hay (que alguno 
debe de haber), se callan los supuestos 
beneficios por contraprestaciones, o en 
generación de empleo cualificado, o en 
desarrollo industrial que nos pueda suponer, 
o en el aprovechamiento del puerto como 
apoyo logístico, etc. Sólo se hacen eco 
de los posibles perjuicios que puede 
que nos traiga la planta regasificadora y 
centran su discurso en el ataque al Equipo 
de Gobierno del Ayuntamiento por una 
supuesta ocultación de una información -
que nunca ha estado oculta-, por algo que, 
de momento, tan sólo es un proyecto básico 
para iniciar el proceso de la tramitación, el 
cual , aparte de la ubicación, casi no informa 
de nada más. 
Por ahora, el Equipo de Gobierno de nuestro 
Ayuntamiento ha hecho lo que tocaba y ha 
actuado conforme a la normativa vigente. Si 
el proyecto continúa adelante en la misma 
o en otra ubicación , la empresa deberá 
presentar otro proyecto con muchísima 
más documentación y su tramitación 
obligará a recorrer muchos más pasos que 
comportarán nuevos plazos para formular 
alegaciones, y no sólo de los propietarios 
directamente afectados como es el caso en 
el momento actual, sino que también podrá 
alegar cualquier ciudadano o entidad que 
no esté directamente afectado, aunque sea 

de Finisterre. 
En Europa existen más de cuarenta 
depósitos geológicos de gas natural en 
tierra firme y en la mar. El "NO" de entrada 
para todo no puede ni debe ser. En estos 
momentos nos podemos estar jugando el 
futuro industrial de nuestra ciudad y, ante 
ello , nos sobra la demagogia del discurso 
y las "marchas" del señor Juan y nos falta 
mucha más información seria y rigurosa del 
proyecto. 
Mientras tanto, nosotros, en vez de 
manifestarnos, preferimos emplear nuestro 
tiempo en recabar datos e información , lo 
más aséptica posible, para que nos permita 
valorar los "pros" a la vez que los "contras". 
Sólo entonces definiremos nuestra 
postura , sin que ello sea obstáculo 
para que sigamos actuando de forma 
responsable y en coherencia con lo que 
fijan las normativas urbanísticas y de 
actividades. Es lo que hemos hecho 
votando negativamente el informe de 
idoneidad urbanística por la excesiva 
proximidad de la planta de tratamiento 
del gas a núcleos habitados, y votando a 
favor de la moción presentada en el pleno 
extraordinario del pasado lunes día 3. 
Por ahora, el Equipo de Gobierno ya ha hecho 
lo que toca. Ahora es la Generalitat quien 
tiene que emitir su informe medioambiental 
favorable o negativo respecto de la 
ubicación de la planta regasificadora en la 
famosa finca de "la marcha". 
Continuará. .. . 
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PREGUNTES DEL BLOC 
DEL PLE ORDINARI DEL 14-08-07 

Sr. Fontanet. Gracias señor alcalde. En verano 
viendo que la población de Vinarós duplica el 
número de visitantes y también se duplica el 
gasto de agua y el aumento de aguas residuales , 
¿cómo están las obras de la depuradora y cuándo 
se pondrá en funcionamiento? 
Sr. Alcalde. El concejal de Urbanismo, señor 
Balada , le contestará. 
Sr. Balada. Sí , el otro día hicimos una visita a 
las instalaciones, están bastante avanzadas, y 
aunque la idea era acabar en agosto o septiembre, 
se retrasará un poco, no sabemos si dos o tres 
meses o cuántos meses, porque tenemos un 
problema del paso de los tubos por dos fincas 
privadas en las que hay un PAI , i que en estos 
momentos todavía no se ha hecho la reparcelación 
y entonces los propietarios no dejan pasar los 
tubos. ¿Qué pasa? , que si desviamos los tubos, 
tienen que pasar por la muralla que queda, por 
la zona que queda, por el reguero que queda 
del antiguo molino del río . Entonces preferimos 
ver si en un mes o dos lo tenemos solucionado 
y que pasen por el sitio que tienen que pasar 
recto , que no desviarse por el río y después tener 
que deshacer esta muralla que tiene bastante 
antigüedad y que a veces hemos hablado aquí, y 
este reguero que era del antiguo molino. Entonces, 
lo que estamos intentando es que los vecinos nos 
dejen pasar, estos dos vecinos concretamente, 
nos dejen pasar por la finca las tuberías y si fuera 
todo bien , nosotros calculamos que sobre octubre 
podría estar acabado. Al mismo tiempo, tengo 
que decir que hoy nos han confirmado que se 
está haciendo el proyecto del terciario , que es lo 
que irá a continuación de la depuradora, porque 
hoy en Valencia nos han confirmado que está el 
proyecto. 
Sr. Fontanet. Gracias. Desde el mes de julio 
hemos visto que en el patio del antiguo colegio 
Sant Sebastia, se ha ubicado lo que es el 
entoldado, y hemos visto que las canastas se han 
quitado. Niños y madres nos han preguntando 
que le hagamos esta pregunta, ¿dónde pueden ir 
a jugar?, ya que no pueden allí. 
Sr. Alcalde. Bien , evidentemente, ahora en este 
momento no hay lugar alternativo. Nos pasó el 
verano pasado, cumple otras funciones . Lo que 
sí es verdad es que faltan espacios lúdicos, de 
alguna forma , esperamos que a lo largo de 
esta legislatura vayan surgiendo de nuevo en 
los distintos barrios o en las distintas zonas, de 
alguna forma, hoy mismo, en Fora Forat ya hay 
unas cestas de básquet que se podrán disfrutar 
como espacio lúdico. Esperemos que en la 
zona de Foret, que en octubre prácticamente ya 
esté , y de alguna forma, en otras zonas que no 
sean exclusivamente de deporte, pero sí más 
dispersadas de lo que era está tan céntrica, que 
obviamente y en remodelación de paseo y todo, 
era un lugar que había y era muy frecuentado por 
la ubicación de siempre, pero de alguna forma 
también tenemos que ser conscientes que es 
paseo, no es zona de juegos. La verdad es que 
esperamos que se vayan creando estas zonas 
que puedan paliar esta falta . 
Sr. Fontanet. Otra. Hemos visto que en diversas 
calles como Leopoldo Querol , Primero de Mayo y 
paseo hay contenedores rotos y quemados muchas 

veces. ¿Quién se hace cargo del mantenimiento 
de estos contenedores o de la reposición si están 
en mal estado? 
Sr. Alcalde. Señor concejal de Servicios, el señor 
Guimerá. 
Sr. Guimerá. Sí, buenas noches. Tal y como está 
firmado el pliego de condiciones, es la UTE-FCC
FOBESA la que se hace cargo de la reposición de 
estos contenedores. Hay que decir que hay un 10% 
o un 12% de contenedores, en estos momentos, 
en mal estado y que estos contenedores, sea por 
bombín o por tapas, se hizo un requerimiento a la 
UTE a principios de julio para que se repusieran. 
Como en este país el mes de agosto es inhábil , 
pues hasta que no pase el mes de agosto, 
evidentemente no se podrán poner. 
Sr. Fontanet. Gracias. Con el convencimiento 
de reforzar la comarcalización adquiriendo más 
competencias administrativas y descentralizando 
los servicios que nos da la Generalitat o la 
Diputación , y visto que Vinarós es capital de 
comarca y hay la necesidad de dar servicio a las 
peticiones de información catastral, le haría la 
pregunta: ¿se ha pedido por parte del Ayuntamiento 
que se pueda tramitar este servicio con un punto 
de certificación catastral desde el Ayuntamiento, y 
cómo está esta tramitación? 
Sr. Alcalde. Bien , de alguna manera hay que 
agradecer al señor secretario que ha tenido 
bastante interés y el equipo de gobierno también 
en que la oficina o por lo menos la certificación 
catastral ya se está haciendo. El ritmo es de más 
o menos cinco o seis al mes, lo cual quiere decir 
que antes se tenía que ir a Castellón y por tanto 
se están haciendo, y también dos funcionarias 
están ejerciendo, por decirlo de alguna manera, 
funciones de punto de información catastral, que 
a veces sin pedir el certificado de referencia están 
cumpliendo. De alguna manera también vamos a 
incrementar esa colaboración con la oficina del 
catastro , y la verdad es que la gente que se acerca y 
se le soluciona el problema, pues la verdad es que 
va bastante bien . Y en referencia a eso, el ritmo, 
ya digo, que es de más o menos de cinco o seis 
y a medida que la gente se vaya acostumbrando, 
yo supongo que incluso se incrementará más la 
demanda de este tipo de información catastral. 
Sr. Fontanet. Muy bien . Hemos visto que se está 
actuando en el campo Servol para mejorar el 
césped y bien , como ya se dijo en prensa, hacía 
más de 40 años que se esperaba esa renovación 
de césped y vemos muy positiva esa renovación . 
También le preguntaría si en los vestuarios 
también se hará algún tipo de actuación . 
Sr. Alcalde. Sí , se quedó con la Brigada de 
Servicios, con la concejalía de Servicios que, 
obviamente, ahora estaban muy ocupados en todo 
lo que eran las actividades del mes de agosto, pero 
que la reparación de parte de los vestuarios y de 
algunas deficiencias más que habían puntuales, 
pues dado que la brigada el trabajo no se lo 
acaba, pero hay la voluntad de llevarlo a término. 
Y de alguna forma se hará. Creíamos que era más 
importante actuar por la necesidad de replantar el 
césped y tal en su momento, se está trabajando en 
eso y después los vestuarios que es más "pecat 
a minuta", pero que también es importante, pero 
bueno, se hará. 

Sr. Fontanet. Ahora ya un ruego. Visto el 
calendario de actividades turísticas y festivas 
que organiza el Ayuntamiento , podemos 
asegurar que es muy completo y con diferentes 
actividades . Una de estas actividades es el 
Cinema al Carrer, una propuesta muy positiva 
para el verano y que apoyamos . Rogamos que 
en las programaciones de los próximos años , 
de los siete días de la programación , tres sean 
infantiles o juveniles para reforzar el turismo 
familiar, que ya que desde la concejalía de 
turismo se fomenta . 
Sr. Alcalde. La señora Obiol seguro que ha 
tomado buena nota e intentará cumplir con eso. 
Sr. Fontanet. Bien . Y ahora ya la última pregunta. 
Sabemos que el señor alcalde y el señor Balada 
han ido hoy a Valencia para hablar con la 
Consellería, con algún miembro de la Consellería 
de Infraestructuras. ¿Nos podría decir al pleno un 
poco cómo ha ido esa reunión en Valencia para 
hablar del tema del puerto? 
Sr. Alcalde. Como es sabido, lo hemos comentado 
también con la Junta de Portavoces. Esta mañana 
nos ha recibido el señor Victoriano Sánchez 
acompañado del señor Josep Llin. Hemos acudido 
el señor teniente de alcalde, señor Balada, y yo 
mismo. Unas conclusiones muy simples y a la 
vez muy específicas de lo que ha sido la reunión, 
es que las obras no comenzarán en septiembre, 
porque hay toda una serie, nos han comentado, 
de cuestiones administrativas y burocráticas 
entre la empresa adjudicataria de la obra y la 
Conselleria que se tienen que solucionar. Esto 
hará que se dilate el comienzo de las obras. En 
segundo lugar, también se pidió una aclaración 
a Capitanía Marítima de Castellón respecto a 
las medidas de la bocana del puerto, porque en 
el informe de Capitanía no estaba muy claro el 
proyecto y el pronunciamiento de esta Capitanía . 
En tercer lugar, se ha quedado para una próxima 
reunión , porque la verdad es que había poca gente 
en Consellería, porque la gente está en períodos 
vacacionales, a partir de la segunda semana de 
septiembre para continuar. Nosotros le hemos 
dicho y le hemos hecho llegar documentación y las 
propuestas y lo que la Plataforma ha hecho saber. 
Y lo que sí nos ha dicho, es que evidentemente una 
reforma muy estructural tenía pocas posibilidades 
porque eso era una modificación del proyecto, un 
empezar de nuevo, y que eso se retrasaría seis 
o siete o los años que ha durado el comienzo. 
Por lo tanto, la valoración que hemos hecho, si 
es del comentario , es que la vía está abierta y 
en la próxima reunión de septiembre suponemos 
que se avanzará más en el sentido reivindicativo 
y en lo que la Conselleria nos pueda decir. Repito, 
que ellos han tomado nota de lo que nosotros le 
hemos llevado y así están las cosas. Lo que sí 
que hemos quedado de resaltar, tanto si nos lo 
pregunta la prensa como si no nos hubiesen hecho 
la pregunta, hubiésemos informado al Plenario 
es que las obras inicialmente en septiembre no 
empezarán , repito , y las perspectivas que nos 
han dado, pues no es cuestión, es una cuestión 
burocrática que no sabemos lo que durará la 
resolución entre la Consellerla y la empresa, 
pero no es ningún problema, son problemas 
administrativos de ellos. 



Breus apunts i matisos al2n Col.loqui 

"Vinaros, Sortida natural de Aragó" 

ASSOC/AC/Ó DE VEiNS MIGJORN 
4° DECADA LLUITANT PEL POBLE 

- La idiosincrasia vinarossenca ha de ser punt de partida , 
i reconeixement d'una situació histórica que ens identifica 
fins al punt de formar part d'una manera de ser. Peró 
reconéixer que aquesta idiosincrasia existeix, que ens 
falta iniciativa, que esperem que algú de tora vingue a 
invertir, no ha de ser justificació del no progrés, sinó el 
punt d'envolar .Idiosincrasia ,en el nostre cas, no ha de 
ser resignació . 
- En aquest petit ,peró brillant i necessari , cicle de col. 
loquis vam admirar, una vegada més, el sentit comú, 
de la realitat i de la história de P. Barceló, S. Albiol i/o 
Miguel A.Baila. També varem ser espectadors de la gris 
i innecessaria intervenció del ja vetera Senador J. J. 
Ortiz(PP);es va adornar amb dad es que evitaven el rerafons 
del col.loqui ,que és el port. Va parlar de l'aeroport, de les 
comunicacions amb aquest. Incidí en el model económic 
basat en el turisme(l en el Xiringuito, i en el golf,i en 
l'especulació immobiliaria ). 1 finalment també es 
va referir a la impossibilitat de fer gratuita I'AP-7 , per ser 
costosíssim el seu manteniment.. Amagar-se en dades ,i 
en "no pot ser perqué no pot ser" són armes de gats vells 
de partit.No era un mitin del PP,peró s'assemblava tant. .. 
- La normativa al 2001-2002,quan es va decidir prorrogar 
la concessió privada de I'AP-7 era la que era,encara que 
van primar criteris polítics i no económics. Estem al 2007. 
S'esta fent l'autovia de Extremadura a Valencia ,s'esta 
acabant la A-34,1'A-31 , I'Autovia del Sur va tots els dies 
de la setmana a tope . Peró aquí, a 1 'AP 7 és impossible 
fer-Ia gratuita. 
Pode m viatjar per tot I'Estat sen se pagar un duro,peró aquí 
,on tenim una Carretera General plena de punts negres, 
hem d'agafar I'AP-7 com un luxe , pera salvar la vida . 
No sera que per ser necessaria económicament se li vol 
treure partit a costa nostra? 
Dit d'una altra manera: Quina hauria de ser grauita: la Mes 
utilitzada? La menys utilitzada? La que té altres alternatives 
(N-340/AP7)? La que no té altres alternatives(A-4Autovia 
del Sur)? Cap resposta, vista la realitat , té logica. Peró hi ha 
una realitat: la AP7 és de pago perqué és un gran negoci . 
- Tots van parlar de la necessitat de la millora d'un mal 
etern :les comunicacions. entre Aragó i Vinarós . Tots parlen 
de que es necessaria aquesta millora d' infraestructures 
per tal d'aconseguir una base més sólida de progrés. La 
pregunta que ens plantegem al final és: Relacionat amb 
el Port , per a qué valen millorar les comunicacions amb 
Vinarós? Pera que vingue més gent a comprar amarres? 1 

qué condiciona el futur de Vinarós: Les comunicacions? Un 
Port limitat económicament? Els polítics? El conformisme 
ciutada? 

¿nenes orden a do r. RO S L y te 9ustaría trabajar desde 
tU Ca S a por Internet? 

I
X.F 

La segona fase de les obres de remodelació del passeig marítim s' inici~ra dilluns 17 de 
setembre amb el tancat de tata la zona compresa entre el carrer de I'Angel i !'estatua 
de Costa i Borras, segons va informar dimarts el primer tinent d'alcalde i regidor 
d'Urbanisme, Javier Balada, que també va indicar que aquesta setmana hi haura una 
reunió amb els ve"lns afectats per explicar-los el funcionament i els terminis d'execució 
de les obres. L'Oficina de Turisme es desplac;:ara fins a la plac;:a Jovellar, molt a prop de 
l'ajuntament i l'equip de govern també busca solucions per als problemes d'aparcament 
un cop es valle el tram de la segona fase durant aquest cap de setmana. 

L'Oficina de Turisme, a la pla~a Jovellar 

L'alcalde, Jordi Romeu, va informar que l'edifici on provisionalment -fins que finalitzen 
les obres- s'ubicara !'Oficina de Turisme és de lloguer i que consta de planta baixa amb 
accés per la plac;:a Jovellar i de dos plantes més amb accés pel carrer de Sant Roe que 
seran utilitzades per ubicar altres dependéncies municipals. En un futur, a la planta 
baixa d'aquest edifici es pretén que s'ubique !'oficina d'atenció al ciutada. 

Solucions a l'aparcament 

L'alcalde també va informar de les mesures previstes pel consistori per minimitzar el 
problema de places de parquing que produiran les obres. En aquest sentit, Romeu va 
indicar que a les reunions prévies entre el consistori i l'associació de comerciants i de 
venedors del mercat "se'ns van ter unes suggeréncies que posarem en practica". Entre 
aquestes mesures cal destacar que l'aparcament de la zona de l'antic convent de Sant 
Francesc passara a ser de zona blava "per la necessitat de més places rotatóries". 
També passara a ser zona blava el tram del passeig que no es remodela (des del carrer 
de I'Angel fins a l'avinguda de Jaume 1). 

Remodelació del carrer de I'Ángel 

D'altra banda, Romeu va indicar que la remodelació del carrer de I'Angel s'avanc;:ara als 
terminis previstos per les obres del passeig marítim i s'iniciaran de manera immediata. 
Segons l'alcalde, els técnics municipals han recomanat desviar els pluvials que 

actualment passen per la plac;:a de Sant Valent per una gran canonada que 
ocupara practicament tata la calc;:ada del carrer de I'Angel. Aquest fet , segons 
Romeu , "ha fet accelerar al maxim la licitació de l'obra del carrer de I'Angel 
perqué es fac;:a immediatament abans o durant les obres deis passeig". 

BUSCAMOS ESTUD 1 RNTES. RMRS DE CRSR 
oGENTeoueNecesne uNTRRBRJD no 1 e 1 DNRL 

Ofrecemos contrato laboral y S.S. 

Interesados llamar al tel. 648 652 742 de 10 A 17 hrs. 
Preguntar por Sra. SIMONE 

VENTA PRIVADA DE UNA FINCA 
EN CERVERA DE 1 0.800 M2 
CON VISTAS AL MAR. BUEN ACCESO. 

MAS INFORMACIÓN: 699 132 786 
Preguntar por Mónica - Se habla Alemán y español. 

El presidente y resto de componentes 
de la Junta de la Comisión Organizadora 
del Carnaval de Vinarós, quieren 
expresar su más sentido pésame a la 
familia Palau - Moliner y por extensión 
a los Sres. Jacinto Moliner Meseguer y 
su esposa, oa Ángeles Callarisa, por la 
pérdida de Marcos. q.e.p.d. 

c.o.c. 



Un tecnic de Ferrovia/ 
realitza amidaments 
divendres en un deis 
trams de la segona fase. 
Dilluns comenc;aran tes 
obres 

Noves zones blaves l'oficina de Turisme es trasllada 

A causa de tes obres del passeig, l 'ajuntament ha previst 
convertir en zona blava el parquing del convent de Sant 
Francesc coma mesura per facilitar la rotació deis vehicles 

L'Oficina de Turisme del passeig es trasl/adara 
prompte a la ptac;a Jovetlar, a la planta baixa 
d'aquest edifici que ha 1/ogat I'Ajuntament 

Modificacions de millora retrassen 
les obres de la ciutat esportiva 
El primer tinent d'alcalde i regidor d'Urbanisme, Javier Balada, va demanar dimarts "disculpes a la ciutada
nia" pel retard en la realització deis camps de la ciutat esportiva per acollir al futbol base. Balada va indicar 
que "vaig dir que al setembre estarien fets els camps de la ciutat esportiva peral futbol base, i no ha estat 
així , per aixó vull demanar disculpes". El retard , segons el regidor d'Urbanisme, ha vingut donat perque 
han sorgit algunes millares en el projecte que han retardat les obres. Entre les modificacions realitzades, 
Balada va destacar l'ampliació d'un camp de 90 a 105 metres de !largada per 60 metres d'amplada,i una 
modificació de la ubicació de la piscina petita. També s'ha modificat el projecte per adaptar els vestuaris 
als discapacitats. Els terminis probables d'execució, segons Balada, seran al desembre els camps, mentre 
que entre febrer i marg ja estaría disponible la resta de la infraestructura esportiva. 

Servicios Financieros Globales 

0 
mu1rm.are sin ningún cornpr·om 

109 252 

~enitandem 
C/ San Cristóbal, 15 • VINAROS 

TEL. 964 1 09 252 • 670 808 727 

Tu dinero no es un juego 
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Tornada a les aules 
Els alumnes de les aules prefabricades del Manuel Foguet i del cinqué col·legi comencen l'escola sense llum 

ryrr \\, · 
1

1 11~ l , 

A /'esquerra , un tecnic instala el grup electrágen del col-legi Manuel Foguet. A la imatge de la dreta, normalitat en l'inici de curs del col·legi de l'Assumpció 

X.F 
Els 450 alumnes de les aules prefabricades del 
col ·legi Manuel Foguet, i també els alumnes del 
cinqué col ·legi van comenc;:ar divendres l'escola 
sense llum durant tot el matí perqué els grups 
electrógens que havien de donar electricitat 
provisional a les aules no es van poder instal·lar 
a hora. La directora del centre, Araceli Tena, 
assegurava que l'opinió del professorat és que 
"no hi ha hagut una bona coordinació, les coses 
s'han endarrerit i les instal·lacions no han estat a 
punt el primer día". Els mestres del Manuel Foguet 
han treballat en aquest centre des de principis 

de setembre "sense electricitat, i per tant sense 
ordinadors ni faxos a l'abast per organitzar i preparar 
la tasca educativa". 
Tena va concloure que espera que en situacions 
posteriors "es nomenen uns coordinadors per 
aquests tipus de gestions per tal que tot es fac;:a a 
temps i no s'arribe a aquestes situacions". 
Cinqué centre 
Els pares i les mares deis alumnes del cinqué centre 
van acudir a l'ajuntament per demanar solució als 
problemes d'aigua i electricitat al centre. L'alcalde 
va acompanyar aquest grup de mares i pares al 
col·legi, on també va parlar amb el professorat. 1 és 

Reunió pel port 

que l'ajuntament va haver de treballar amb rapidesa 
fonamentalment en el cinqué col·legi , "amb una 
adequació del solar molt rapida per part de la 
brigada d'obres i amb el problema que lberdrola 
no donava la connexió de la llum i es va haver de 
supl ir amb grups electrógens que es van instal·lar al 
migdia al Manuel Foguet i a les tres de la tarda al 
col·legi número 5", va explicar Romeu. L'alcalde va 
felicitar la brigada d'obres "perla seua feina fins i tot 
durant el cap de setmana". Els grups electrógens es 
retiraran en el moment en qué lberdrola realitze la 
connexió. A la resta de centres la primera jornada 
escolar va transcorre amb normalitat 

El divendres passat 7 de setembre, /'alcalde i e/s portaveus municipals deis grups politics de /'Ajuntament, juntament amb diputats autonómics i representants de la 
plataforma Sa/vem el Nostre Portes van reunir al saló de plens del consistori vinarossenc. Durant la reunió la plataforma va traslladar l'opinió de les parts afectades 
pe/ projecte de remodelació, mentre la part politica de la tau/a es va comprometre a informar-/os deis avanr;os de les negociacions. 

SELLOS DE CAUCHO 
PLACAS GRABADAS 
PLACAS METACRILATO 
CARTELES PVC 

RÓTULOS LETRAS RECORTADAS 
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ROTULART 
bt• "'' @!.p/3 

DIRECTORIOS 
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DISPLAYS Y SISTEMAS DE PRESENTACIÓN 
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LETRAS CORPÓREAS 
IMPRESIÓN DIGITAL 

ROTULACIÓN PVC 
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DETODOSLOSTAMAÑOS 
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SESSIÓ ORDINARIA DE l'AJUNTAMENT. PlE DE 11 DE SETEMBRE DE 2001 

ORDRE DEl OlA: 
1.Aprovació, si escau, de l'esborrar.y 
de l 'acta de data 03-09-07. 

2.Proposició de l 'Alcaldia de designa
ció representants de l'Ajuntament en 
órgans col ·legiats. Unanimitat. 

J.Aprovació modificació pressuposta
ria, suplement de credit, per import 
de 6.000.000,00 €. 11 vots a favor 
(PSOE, PVI i BLOC), 10 en contra 
(PP), s'aprova per majoria. 

4.Aprovació modificació pressuposta
ria, credit extraordinari , per import 
de 6.000.000,00 €. 11 vots a favor 
(PSOE, PVI i BLOC), 10 en contra 
(PP), s'aprova per majoria. 

5.Aprovació modificació pressupos
taria, suplement de credit , per im
port de 20.000,00 €. 11 vots a favor 
(PSOE, PVI i BLOC), 10 en contra 
(PP), s'aprova per majoria. 

6.Desestimació petició de Kho Ocio, 
S.L. , i Why Art Projects, S.L. de mo
dificació del projecte d'instal · lació 
relatiu a la concessió d 'ús privatiu de 
domini públic mitjanc;ant un módul de 
serveis destinació activitat restaura
ció en Passeig Fóra Forat. Unanimi
tat 

l.Despatx extraordinari. 

B.Precs i preguntes. 

YC. 
Tot i els pocs punts del dia que es presentaven, el 
debat va fer que el pie s'allargués. Els punts principals 
de l'ordre del dia van ser el 3 i el 4 en qué s'aprovava 
la modificació pressupostaria per import de 6.000.000 
d'euros. 
L'any 2006 es va sol ·licitar a la secretaria general de 
Turisme un préstec de 6.000.000 d'euros a un interés 
baix pera les obres del passeig marítim. Paral·lelament, 
es va vendre l'escorxador municipal i els diners obtínguts 
es destinaren al finangament del passeig. El préstec es 
va concedir i I'Ajuntament compta amb els diners del 
préstec i la venda de l'escorxador, la qual cosa suposa 
que sobren diners per pagar el passeig. Així dones, 
el consistori va demanar a la secretaria general de 
Turisme que els diners del préstec s'utilitzessen pera la 
construcció del nou auditori , peró no es va concedir. Així 
que en aquesta modificació, els diners del pressupost 
que en un principi anaven al passeig, ara es destinaran 
al nou auditori , mentre que per a pagar el passeig es 
compta amb els diners de la secretaría general de 
Turísme. 
Des de I'Equip de Govern es va explicar aquesta 
modificacíó i es va defensar l'obtenció del crédit, que té 
un baix interés. Des de l'oposicíó, el Partit Popular no va 
donar suport a la modificació per no estar d'acord amb 
la gestió económica de I'Ajuntament, amb el métode 
per canviar les partides económíques i també perqué el 
crédit "són diners a llarga que s'han de tornar". L'altra 
raó per la qual es va discrepar va ser "pel dubte que el 
ministeri finalment s'encarregan3 de finangar les obres 
de la tercera i quarta fase del passeig". 
La modificació pressupostaria del punt cinqué de l'ordre 
del dia va ser referent a canvis en la programacíó cultural 
de la celebració de la carta de poblament i que requerix 
una nova dotacíó económica. A l'apartat d'urgéncies, 
el Partit Popular va presentar una mocíó instant que el 

camp de futbol de Les Capsades es cobrisca de gespa 
artificial mentres es finalitzaven els nous camps de 
futbol. Aquesta urgencia va suscitar un llarg debat i al 
saló de plens van assistir un grapat de pares de xiquets 
que juguen a futbol a aquest camp. Des del Bloc, 
Doménec Fontanet va valorar la moció, encara que es 
va abstenír i va donar com a termini fins al gener perqué 
el consistori resolgués el problema. Des de I'Equip de 
Govern es va defensar esperar a acabar els nous camps 
de futbol. Així , el regidor d'Urbanisme i exalcalde, Javier 
Balada, va reconéixer que els tres camps de futbol per 
als xiquets no s'havien acabat aquest mes, tal com ell 
va prometre, per un retard en les obres de !'empresa 
encarregada de fer-Ies i un replantejament per millorar 
el projecte. Es calcula, segons Balada, que la gespa 
d'aquests camp estiguen per novembre í els vestidors 
d'aquí a uns sis mesos. 
Per la seua part, l'actual regidora d'Esports, María 
José Ferrer, va argumentar que des de la regidoria i 
el Patronat s'esta treballant perqué les entitats puguen 
entrenar ajustant horaris i fent ús de les instal ·lacíons 
actuals i que s'esta "fent tot el possible per solucionar 
els problemes de falta d'espais esportius". Perla seua 
banda, el portaveu popular, Juan Bautista Juan, va 
criticar la gestió de !'anterior Equip de Govern i !'actual 
en temes esportius i el fet que no s'hagués complit la 
promesa que pel setembre estarien els camps de futbol 
promesas. 
L'alcalde, Jordi Romeu, va assenyalarque posar la gespa 
i fer la resta d'obres suposaria un termíni d'almenys 3 o 
4 mesos i una despesa de 600.000 euros, la qual cosa 
no era conveníent, ja que els camps de futbol estarien 
llestos a la mateixa data que l'arranjament del camp de 
les Capsades. La mocíó del PP es va rebutjar amb 1 O 
vots a favor del PP, 10 en contra de I'Equip de Govern i 
l'abstenció del Bloc. En aquest cas, el vot de qualitat de 
!'alcalde va determinar la desestimació de la moció. 

Bar-Restaurante. 
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actualitat viJtarOJ 

Ramon Redó Vidal rebra el vuité Grinvó Ballester 
S' entreguen 

els guardons 
del concurs 

de fotografia 
sobremedi 

ambient 

X.F 
El pie de l'ajuntament de 
Vinaros ha decidit per una
nimitat de tots els grups po
lítics entregar el vuité Grin
yó Ballester a Ramon Redó 
Vidal per la seua trajectoria 
professional. L'acord adop
tat pel consistori dicta que 
Redó ha jugat un paper fo
namental a la nostra ciutat 
pel que fa a la difusió de la 
historia local, deis nostres 
costums i tradicions, a tra
vés de les seues investiga
cions, articles i publicacions 
i s'ha convertit en els últims 
anys en un eix fonamental 
per a la dinamització deis 
lligams histories establerts 
entre Vinaros i la ciutat ar
gentina de Río Cuarto. Ra
mon Redó ha assumit una 
tasca necessaria per a la 
recuperació de la memoria 
de la nostra ciutat, per a la 
recuperació del patrimoni 
etnologic, cultural , artístic i 
bibliografíc de Vinaros i ha 
sigut capa<;: en la seua ines
gotable tasca investigadora 
de mantenir viu el caliu de 
les nostres tradicions més 
entranyables. 

Ramon Climent, 
ambla foto

grafia En perill 
d'extinció, i Har
kov Reverté amb 

Vent de dalt 

YC. 
La primera edició del concurs de fotografía sobre medi 
ambient que ha organitzat I'Ajuntament de Vinaros i Carre
four ja té guanyadors. Es tracta de Ramon Climent, amb la 
fotografía En perill d'extinció, i Harkov Reverté amb Vent 
de dalt, ambdós han estat escollits d'entre trenta treballs 
presentats. El dia 7 de setembre es van ter entrega deis 
guardons a carrec del regidor de Medi Ambient, Javier Ba
lada ; !'alcalde, Jordi Romeu, i des de Carrefour, Almudena 
Villa Iba. 
Les fotografíes que es van presentar a concurs, i que mas
tren diversos aspectes del medi ambient, es poden con
templar a la Biblioteca Municipal. Fotografs de la comarca 
i d'altres llocs com Valencia o Castelló han participa! en 
aquest certamen. D'altra banda, la categoría de fotogra
fíes realitzades per menors de 16 anys no ha tingut guan
yador perqué no s'ha presenta! cap treball. 

El PP considera que I'Aiuntament 
incomplix les seues promeses Dia deis Fons Marins 

Mar Medina i 

• 

Y. C. 
El portaveu del PP, Juan Bautista 
Juan, i la regidora de I'Ajuntament 
Mar Medina van comparéixer per ter 
una primera valoració deis primers 
mesas del nou Equip de Govern al 
consistori de Vinaros i deis quals 
creuen "que s'han fet moltes prome
ses i a data d'avui no s'han complit" . 
Medina va enumerar el que és con
sideral pel seu partit com "la llarga 
llista de promeses incomplides" i "co
ses que no s'han dut a terme". Així 
va criticar que els xiquets del Manuel 
Foguet i el futur cinqué col ·legi hagen 
comengat el curs en aules prefabri
cades i va preguntar si "l'ajuntament 
ha cedit els terrenys perqué la con
selleria puga ter el cinqué col·legi?", 
així com els terrenys pera l'ampliació 

de l'institut José Vilaplana. 
Sobre aquest tema, també s'opina 
que quant al segon centre de salut 
"s'estan incomplint promeses. Qué 
esperen perdonar terrenys perqué es 
fa<;:a el segon centre de salut?". Per 
la seua banda , Juan Bautista Juan va 
assegurar que "per part de la Gene
ralitat Valenciana hi ha partida per a 
aquest centre i que I'Ajuntament no 
complix els compromisos, ¿on esta 
el compromís per cedir el terrenys?". 
També va afirmar que depenent de 
l'administració el consistori cedix o 
no els terrenys, "en el tema de la co
missaria sense un projecte ciar li van 
ter una cessió de terrenys al Govern 
central. Creiem que no s'esta sent 
justos amb la Generalitat i aquesta 
sempre complix". 

Durant el mes de setembre, I'Associació Professional d'lnstructors de Bus
seig (PADI) celebra mundialment el Dia deis Fons Marins. Amb aquest mo
ti u se celebrara una diada de neteja de fons marins de les platges i cales 
de Vinaros. La fínalitat mediambiental d'aquesta sera retirar deis fons ma
rins tots aquells materials aliens al medi, i alhora efectuar fotografíes per 
a posteriorment donar-les a conéixer amb la intenció de conscienciar-nos 
sobre aquesta problematica. Es tracta, dones, de posar en valor el medi 
marí de Vinaros, i fomentar el respecte a la fauna i flora que l'habita. 
A Vinaros aquesta jornada tindra lloc el diumenge di a 30 de setembre a les 
9.00 hores a la platja deis Cossis gracies a la col ·laboració de la regidoria 
de Medi Ambient de I'Ajuntament de Vinaros i Aquasub. 
Tates aquelles persones que disposen d'equip de busseig queden con
vidades a participar-hi . Se cediran botelles d'aire comprimit pera tots els 
que vulguen participar-hi , així com també bosses on depositar els objectes 
retirats. Les persones que no tinguen equip tindran la possibilitat de llagar
lo i aquelles que no tinguen carnet de busseig poden col·laborar des de 
terra . Més informació i inscripcions al teléfon 964 45 66 61 . 
Per finalitzar la jornada hi haura sardinada popular per a tots els partici
pants a la platja deis Cossis. 

La dissenvadora Pilar Vidal i la firma Matilda. 
en la 111 Setmana de la Moda de Valencia 
YC. 
La dissenyadora Pilar Vidal i la firma de moda Matilda, ambdós de Vinaros, 
han participat aquesta setmana en la 111 Setmana de la Moda de Valencia que 
va comengar el dia 11 i va finalitzar ahir. Aquests creadors de moda van pre
sentar les seues darreres creacions de roba , calgat i complements al Pavelló 
8 de la Fira de Valencia , la nova ubicació del certamen. 
Pilar Vid al i Matilda són dos de les vint-i-sis firmes que han participat en aques
ta setmana , en qué també van desfilar 150 models, algunes tan conegudes 
com Martina Klein o Bimba Bosé. 
La Setmana de la Moda de Valencia prové directament de la passarel·la del 
Carmen i servix per promocionar i donar a conéixer la moda deis dissenya
dors valencians. 
Com a novetat s'han instal·lat pantalles gegants a la ciutat de Valencia per 
seguir les desfílades. 



Gran exit de la presentació del Concurs de Cuina 
aplicada alllauostí a Valladolid 
Redacció 

Valladolid va acollir el passat dia 5 la presentació del Concurs de Cuina aplicada al llagostí que se celebrara a 
Vinarós el próxim 24 de setembre. El Museo de Arte Contemporáneo Español-Patio Herreriano va ser el marc en el 
qual es va fer l'acte de presentació on van assistir més de 160 persones, entre les quals hi havia representants del 
món de la política com !'alcalde de Valladolid, Javier León de La Riva, o la regidora de Cultura, Comer~ i Turisme, 
Mercedes Cantalapiedra, així com de la cultura i la societat val-lisoletana. 

concu rso 

cocina 

L'alcalde de Vinarós, Jordi Romeu, va ser 
l'encarregat de comenc;:ar l'acte i va convidar 
a tots els presents a degustar el llagostí de 
Vinarós i la reg idora de Turisme, Mamen Obiol, 
va descriure aquest concurs. També la localitat 
vinarossenca va ser protagonista, ja que es va 
projectar un vídeo promociona! en el qual es 
donava a conéixer les seues excel ·léncies. El 
xef val ·lisoleta Jesús Ramiro va preparar un 
cóctel degustació amb la combinació de pinxos 
freds i calents de llagostí de Vinarós, cuinats a 
l'estil castella . 

Abans de la presentació en societat, es 
va organitzar un dinar amb els mitjans de 

El cuiner 
vinarossenc 
Juanjo Roda 
mostra les 
característiques 
del crustaci 
a la prensa 
especialitzada 
que es va 
desplac;ar al 
concurs 

A /'esquerra , 
el jove i 
prestigiós 
cuiner 
val ·lisoleta, 
Jesús Ramiro, 
va preparar 
un cóctel de 
degustació de 
llagostins 

comunicació val ·lisoletans i amb la premsa 
especialitzada al restaurant del Museu de la 
Ciencia (del qual és cuiner Jesús Ramiro), 
on es va informar els assistents sobre les 
excel ·léncies del llagostí , de la gastronomia i 
del destí turístic en general. Valladolid va ser 
la ciutat escollida per captar nous participants 
per al concurs, ja que Vinarós esta rebent 
últimament molts visitants procedents de 
Castella i Lleó. 

El Concurs Nacional de Cuina aplicada al 
llagostí se celebrara el 24 de setembre, dins 
deis actes de conmemoració de la carta de 
poblament de Vinarós. Jordi Roca del prestigiós 

GDMBAU 
MUD NZ ~ -T N 
MONTAJE Y DESMONTAJE, EMBALAJE, 
GUARDAMUEBLES, PLATAFORMA 
ELEVADORA Y ESCALERA MONTAMUEBLES. 
OFICINAS: 
C! PUENTE, 87- 12500 VINARiJS GUARDAMUEBLES: 

L'alcalde 
de Vinarós, 
Jordi Romeu, 
amb el seu 
homóleg de 
Valladolid, 
Javier León 
de La Riva i 
la regidora de 
Turisme 

L'acte de 
presentació va 
tenir lloc al 
Museo de Arte 
Contemporáneo 
Español-Patio 
Herreriano i 
van acudir 160 
persones. A la 
foto la regidora 
de Turisme de 
Vinarás, Mamen 
Obiol i / 'alcalde 
de Vinarás, 
Jordi Romeu 

restaurant El Celler de Can Roca de Girona sera 
el president del jurat, el qual es tara compost per 
professionals de la cuina. 

Com cada edició, els participants cuinaran els 
plats a la vista de tothom a la plac;:a de Sant 
Agustí el dia 24 de setembre a la tarda . El jurat 
tastara els plats, també davant del públic, a 
I'Auditori Municipal, on es lliuraran els premis. 
Per concloure el concurs, es fara !'habitual 
sopar de gala a les cavallerisses de l'ermitori 
de la Mare de Déu de la Misericordia, el menú 
del qual el cuinara el guanyador del concurs 
de l'any passat, Alberto Moreno, del restaurant 
Dos Hermanos de Madrid. 

TEL. 964 451121- FAX 964 459 200- MÓVIL666 579 180 POL.INO. El COLLET- CALLE E- PARCELA 417- 12580 BENICARLÓ 
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Presentació de 'handbikes' 
La demostra
ció va tenir 
/loe al pavelló 
municipaL Una 
handbike és 
adequada per 
a qui , a causa 
de algun tipus 
de discapacitat 
en les comes 
i l o en el tronc, 
no puguin dur 
una bicicleta 
normal 

El passat dissabte dia 8 de setembre al pavelló municipal d'esports es va 
ter una demostració de handbikes en un acte organitzat per Cocemfe amb 
la col·laboració de I'Ajuntament de Vinarós. Una handbike és un tipus de 
bicicleta de tres rodes que es propulsa, es dirigix i es frena amb els brac;:os. 
Esta indicada pera tots aquells que tinguen algun tipus de discapacitat a les 
extremitats inferiors i/o al tronc. 

Vinarós, 15 de setembre 2007 

Trencant barreres en Cocemte 

La regidora de Benestar Social Maribel Sebastia i el president de Cocemfe a 
Vinarós, Manolo Celma, van presentar l'exposició 

YC. 
La mostra fotografica "Trencant barreres", que anualment organitza Cocemfe 
ambla col ·laboració de I'Ajuntament de Vinarós, s'inaugurara el próxim 28 de 
setembre a la Biblioteca Municipal. Eduardo Signes Estrela, tecnic responsable 
d'ADEPA (Agencia pera la Defensa i Promoció de I'Accessibilitat de Cocemfe 
a la Comunitat Valenciana) sera l'encarregat d'inaugurar l'exposició amb una 
xarrada previa sobre les barreres arquitectóniques. 
L'exposició "Trencant barreres" consistix en una serie de fotografies (en 
aquesta ocasió 88) en les quals es mostren les barreres arquitectóniques i 
les deficiencies i el mal comportament que les provoquen , com per exemple, 
cotxes mal aparcats que impedixen el pas de persones discapacitades, 
vorades sense rampa o edificis sense adaptar, entre d'altres. Tambe hi ha 
bons exemples de llocs accessibles i adaptats. 
Amb l'ajuda d'un fotógraf membres de Cocemfe han realitzat les fotos que 
s'han fet al llarg del terme municipal. 
Per conscienciar els més menuts de les dificultats per les quals passen les 
persones amb discapacitat física, els col ·legis de la ciutat visitaran l'exposició 
sota la guia de Cocemfe. La mostra estaré oberta fins al dia 15 d'octubre. 



• \ 

María , Patricia y Fabri haciendo cola para ver los palacios nazaríes en la 
Alhambra . 

Fabri, Mari 
Paz, María, 

Miguel y Patricia 
visitando el 

'minihollywood' 
en Almería. 

Skin Caviar de La Prairie 

La peña Pan v Toros celebra su 
48° aniversario con una gran fiesta 

Emití Fono/losa 
La peña Pan y Toros de Vinarós, la entidad de la población con mayor masa 
social , celebró este sábado por la noche, la fiesta de su 48 aniversario, 
con la tradicional cena frente a su local social , en la plaza Tres Reyes, Una 
multitud llenó prácticamente todo el espacio posible, sin faltar las primeras 
autoridades locales, como el alcalde Jordi Romeu . Durante la cena , se sorteó 
una escultura creada por el artista local Agustín Roso; se trata de un toro 
elaborado en piedra y bronce. Lo recaudado en el sorteo será destinado 
a la Cruz Roja Local. La fiesta , en la que no faltó la traca, culminó con una 
verbena local , con la conocida orquesta vinarocense Vinarós Band i Venen . 

La celebración de la mujer bella en todas partes 

P,stamos de ce[e6ración 
Una experta en belleza de la marca 

La Prairie estará a su disposición del 24 al 
28 de septiembre para aconsejarle 

sobre los productos. Skin Caviar Luxe Eye Lift 
descubra el secreto de un c011to:q 

de ojos siempre jóven 
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Vínarós, 15 de setembre de 2007 

Alexia es casa a Logronyo el proper 29 de setembre i avui celebra el seu 
comiat de solter. 

El domador y una aficionada al mundo del caballo Maria Vallespic, 
montando a Valent 

En el restaurante La Pirámide de cala Puntal , se reun ieron las familias de 
lnge. Darmarg y Luis, para celebrar la onomástica de Elga. 
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José Ramón Ferreres de Benicarló ha sigut el guanyador del sorteig 
bimensual de Vinarós.News, corresponent a aquest estiu, com sempre el 
premi li 'l va lliurar ARTS FOTOGRAFIA de Vinarós. 

La familia d'Antonio va celebrar el seu aniversari. Felicitats! 

• 
" Chalky de 
• 72 años y 
• sus amigos 

Steve 
y Paul 
vinieron 
en moto 
a Vinarós 
desde 
Stockton 
(Inglaterra) 
y pasaron 
unos 
días de 
vacaciones 
en Vinarós 
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Gemma v Edgar 

La plana mayor bruj er il , compañeros de Lola, venidos de diferentes partes 
de España para arropar con sus bendiciones a Gemma y Edgar 

Novios y 
padres tara
reando a los 
mariachis 
que ame
nizaron la 

~~::...• comida 

SU PUBLICIDAD LLEGARÁ CÓN GRAN DIFUSIÓN EN RADIO 
RADIO NUEVA VINARÓS 
RADIO ULLDECONA 
COPE VINARÓS 
SER BENICARLÓ 
Y. .. EN CUALQUIER OTRA EMISORA A NIVEL NACIONAL. 

SU PUBLICIDAD MÁS EFECTIVA EN PRENSA 
DIARIET-SETMANARI 
7 DIES VINARÓS Y BENICARLÓ 
CRÓNICA VINARÓS 
"EL DISSABTE" BENICARLÓ ... 

SU PUBLICIDAD EN TV 
CANAL 56 COMARCA 
ULLDECONA 
CANAL NORD 

FRANCISCO VAQUER TORRES DELEGADO PROVINCIA CASTELLÓN 

Vinarós, 15 de setembre 2007 

Amistad v armonía vital 
José Córdoba (otoño 2007) 
La amistad es un sentimiento altruista que 
surge del interior de las personas cuando nos 
identificamos con alguien o con algo ... Las 
raíces de este valor las encontramos en la 
historia de nuestra propia existencia. 
A nivel personal, todos tenemos, o hemos 
tenido, una madre y un padre, que de modo 
altru ista nos han dado al nacer parte de su 
vida, "nosotros somos -en el fondo- una parte 
de ellos". Ellos nos han cuidado cuando éramos 
pequeños, nos han ayudado a dar los primeros 
pasos y nos han enseñado las primeras pautas 
de comportamiento; el resto, lo hemos ido 
aprendiendo nosotros mismos, con nuestra 
forma personal de relacionarnos con los demás 
en el entorno natural y artificial donde vivimos. 
A nivel colectivo, todos tenemos dentro y fuera 
de nuestro ser a "la madre naturaleza" que de 
modo altruista nos renueva cada día, parte de la 
vida; "nosotros también somos una parte de ella". 
Ella, en el fondo, nos sustenta, -<!entro- con 
este modo de funcionar y -fuera-, con los frutos, 
de su propia vida ... El aire que respiramos, la 
luz que percibimos, el olor, el sabor, el color, el 
ritmo, el contraste, el matiz y su diversidad de 
formas de relación son lección permanente de 
generosidad, fuerza, flexibilidad , valor, belleza y 
armonía vital. 
A nivel universal, como experiencia cultural, 
tenemos la historia (relación que mantenemos 
con la vida) que es lo que yo llamo: "el 
padre conocimiento", que inspirado en la 
naturaleza y de modo altruista ha ido dando 
forma a un mundo artificial de sistemas, 
tratando de interpretar, reproducir y controlar el 
funcionamiento de la vida. En este empeño han 
surgido toda una serie de ilusiones de realidad, 
imágenes de valor, ideales, leyes, normas, 
artilugios y artefactos; algunos maravillosamente 
bellos, otros perfectamente útiles y otros 
diabólicamente peligrosos. Todo esto es válido, 
en la medida en que "no confundimos, los 
medios con los fines" ... 
"La vida es un fin en sí misma, un auténtico 
valor" .. . Todo lo demás sólo son medios que 
tienen valor, en la medida en que están al 
servicio de la vida, la respetan, la representan, 

la elevan sobre si misma, restablecen la salud, 
regulan excesos y deficiencias, desarrollan la 
educación como producto de conocimiento, 
sensibilidad, sinceridad, solidaridad, respeto, y 
sentido de justicia, que es lo que nos hace ser 
personas responsables y por lo tanto libres... Y 
los medios pierden el valor cuando se convierten 
en fines y ponen la vida a su servicio, se utiliza 
la mentira, el miedo, o el terror como estrategias 
de poder, se hace de la vida y la muerte de 
inocentes un negocio y del prójimo, un objeto de 
relación mercantil. 
Esto que a nivel simbólico yo llamo "madre 
naturaleza y padre conocimiento" son dos 
referentes que configuran el sentimiento global 
de pertenencia colectivo; dos referentes que hoy 
nos dan identidad a las personas, porque somos 
una parte de ellos. 
Desarrollar el valor de nuestra identidad 
personal como sentimiento racional de amistad 
y pertenencia a un grupo armónico a un todo, 
implica: trabajar cada día de forma altruista la 
ética universal, donde toma cuerpo la libertad, 
cuyo precio es la responsabilidad de nuestros 
propios actos y su producto, es la relación 
armónica como sentimiento altruista de amistad 
que mantenemos con nuestro grupo, con el 
mundo, la historia, la profesión, la familia, 
nosotros mismos, los demás seres vivos y el 
entorno. El desarrollo de esta cualidad humana, 
crece en el interior de las personas y se hace 
evidente a los demás, mediante formas de 
comportamiento, dando vida y significado a 
la cultura; por que la cultura no es algo que 
tengamos; lo que tenemos son objetos culturales; 
"la cultura es algo vivo, que hay que cultivar, 
actualizar y demostrar cada día". Es lo que en 
el fondo todos reconocemos como el valor de las 
personas. Eso que nos permite mirar de nuevo 
cada instante, mantener la ilusión razonable de 
ver la realidad , progresar sin olvidar las raíces 
y distinguir los medios de los fines, aceptar la 
unidad de fondo y forma de nuestras relaciones 
que es lo que nos hace ser realmente lo que 
somos y estar bien con los demás, donde quiera 
que estemos, porque todos somos o podemos 
ser amigos de la vida y del entorno natural y 
artificial donde vivimos. 

REGALOS DE EMPRESA - RECLAMOS PUBLICITARIOS - IMAGEN CORPORATIVA 
PROMOCIONES FERIAS 



Vinarós, 15 de setembre de 2007 

Una aproximación a la fibromialgia, 
la enfermedad ignorada 

Salvador Quinzá Macip 
Hoy sábado a las 18.30 horas y en el salón de actos 
de la Caixa Rural , se efectuará esta conferencia 
organizada por el gimnasio Gentsana de nuestra 
ciudad , con la colaboración de Caixa Rurai-Caixa 
Vinarós , y cuyo ponente será el director del 
gimnasio Juan Ángel Miralles Hallado. 
Hace ya 18 años que seguimos la 
trayectoria profesional de Juan Ángel , en 
cuyo extenso currículo lo podemos colocar 
como : quiroterapeuta , osteópata , encargado 
de la sección de Terapias Naturales , con 
diferentes técnicas de masaje e instructor 
de Chi-Kung . Tras todos estos años 
fomentando y promoviendo la salud en todos 
sus ámbitos, nos propone ahora por medio 
de esta conferencia , un acercamiento y 
una aproximación a la salud a través de la 
fibromialgia y la ignoralgia . A él le dirigimos 
las siguientes preguntas . 
Juan Ángel , ¿qué es la fibromialgia? 
Clínicamente se conoce a la fibromialgia como 
una enfermedad sistemática que se presenta 
con síntomas dolorosos, y que afecta al tejido 
blando del organismo, principalmente: músculos, 
tendones, ligamentos y alrededor de las 
articulaciones, con diferentes grados de agudeza, 
y de manera reiterativa . 
¿Estás de acuerdo con estas afirmaciones? 
Es así como la conocen, pero para mí la 
fibromialgia no es más que el resultado de 
nuestra inconsciencia, de nuestros sufrimientos, 
y de nuestra ignorancia respecto a la salud. 
¿Qué te ha motivado a centrarte en esta 
enfermedad concretamente? 
Tras la inoperante actitud y la falta de respuestas 
por parte de un sistema médico vamos a decir 
"primitivo", asi como la falta de información al 
respecto , y sobre todo ante la avalancha de 
pacientes que trae esta enfermedad , como si de 
una moda se tratara . 
Pienso que ha llegado el momento de dar 
nuestro punto de vista más integral , más natural , 
y sobre todo, más humano teniendo en cuenta a 
la persona que la padece, y sin tener en cuenta a 

la enfermedad, preocupándonos de la salud y no 
de la enfermedad. 
¿Es importante en estos casos la fuerza de 
voluntad del paciente para salir adelante, o 
para mejorar su estado patológico? 
Evidentemente, el músculo de la voluntad junto 
con el músculo de la comprensión se hacen 
indispensables para afrontar, no ya la fibromialgia , 
sino cualquiera de las enfermedades crónicas. 
Sin voluntad es imposible, pero también es cierto 
que como seres sociales que somos, todos 
necesitamos apoyo de todos. 
¿Qué aconsejarías a las personas que 
padecen fibromialgia? 
Ante todo más que aconsejar, les invitaría a que 
no dramaticen más su vida, que hagan uso de la 
reflexión para darse cuenta , no de lo que tienen , 
sino de cuantas cosas hacen para no tenerla , 
porque seguramente, y así lo hace la mayoría, 
sólo hacen caso de lo que les dice el médico, 
de lo que le da el médico, de lo que piensa el 
médico, o también , sólo esperan que el ser 
naturópata, quiromasajista , homeópata, etc., les 
alivie sus males. Les preguntaría cuántas cosas 
están dispuestos a hacer ellos para mejorar, y ahí 
comienza la terapia. 
Supongo que todos estos interrogantes, 
cuestiones y temas son los que vas a exponer 
en la conferencia de hoy. 
Sin duda, éste va a ser el tema central , pero 
para llegar a él y a través de la sencillez y de 
la comprensión, tendremos que romper con los 
arquetipos que hasta ahora no han funcionado, 
romper con los esquemas antaño estipulados 
para conocer su origen , asimilarlo, aceptarlo, 
ampliar nuestra visión, nuestra mente, y de este 
modo y, en consecuencia , actuar ... pasar de una 
vez por todas a la acción . 
Pues por mi parte, Juan Ángel , te deseo suerte 
en esta conferencia , y en un tema tan complicado 
como es el de la fibromialgia , donde cada día 
hay más casos de esta enfermedad. Espero y 
deseo que tu conferencia sea todo un éxito, y 
gracias por contestarme con toda sinceridad a 
mis preguntas. 
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Buscarás en tu interior un nuevo 
concepto de libertad que quizá no 
tenga nada que ver con el que tenías 
hasla hace poco. Tú eres de los que 
te gusta la comida rapida, pero si de 
vez en cuando pruebas a comer de 
forma más saludable te encontrarás 
mejor. El amor bien. 

Marte transitando por tu signo te 
da mucha independencia, fuerza y 
energía. Tendrás que pelear o competir 
por fus propios 1ntereses, lo que te 
provocará cierto desgaste. Deberás 
tener en cuenta los detalles en tus 
pequeño~ gastos, ya que al final son 
bastante 1mportantes. 

En ocasiones te sientes mayor para 
ciertas cosas. Tener más arrojo es 
la clave para lograr lo que deseas. 
En cuanto a tu emotividad estará 
a flor de piel , pero por otro lado 
vivirás momentos encantadores , 
llenos de diálogo y con mucha 
intimidad con tu pareja. 

---~ Las decisiones que tomes sobre tu 
pasado tendrán bastante repercusión 
en un futuro. Respecto a la salud , 
no cometas excesos y procura 
mantenerte en la mejor forma posible . 
Tus proyectos actuales tienen mejor 
final . de lo que puedes suponer a 
pnon. 

Es el momento ideal para involucrarte 
en tus asuntos amorosos de forma 
más creativa. Nuevos estímulos y 
nuevas iniciativas personales se 
pondrán en marcha de forma natural. 
Lo mejor será que establezcas una 
nueva filosofía para tu vida en la 
intimidad. 

El tránsito de Plutón indica la 
probabilidad de lanzarte a realizar 
mversiones. Tu pareja será un 
estímulo para ti en todos los sentidos. 
Reflexiona con calma antes de tomar 
ninguna decisión de cara al futuro. 
Alg~nas cosas necesitarán pequeños 
rea¡ustes. 

Todo se vuelve positivo a tu alrededor. 
Las ganas de relacionarte van 
llegando poco a poco. Saber disfrutar 
de la vida es una auténtica dicha. Tres 
planetas transitando por tu casa siete 
mdican que en el ámbito afectivo y de 
tus relac1ones vas a vivir una especie 
de resurgimiento . 

Debes aprender a flexibilizar tus 
esquemas. Trata de comunicar a tu 
pareja de forma clara tus verdaderos 
sentimientos. Recibirás noticias 
relacionadas tanto en lo profesional 
como en lo económico que te 

rSICOI~PIO estimularán en gran medida. Entra 
.,, mucho dinero de mmediato. 

Tener constancia es imprescindible 
para mantener tu cuerpo en forma . 
Poco a poco están saliendo a la 
superficie tus verdaderos intereses. 
Necesitas poder materializar tus 
ideas. La capacidad que tienes en este 
momento para mejorar tus recursos 
personales es muy buena. 

---~ No arriesgues tanto, busca 
colaboraciones y todo será más 
sencillo. Para que todo funcione 
bien debes coordinar tus propias 
necesidades con las de tu pareja. 
Ahora tienes más oportunidades para 
cambiar la calidad de tu vida. Puedes 

CAPRJICCIR~IIO recibir ayudas por parte de amigos. 

El tránsito de Júpiter indica que 
hasta el mes de noviembre vas a 
vivir un periodo excelente para las 
relaciones con tu pareja. Pasarás 
revista a muchas de tus experiencias 
del pasado sacando conclusiones 
sobre tu manera de actuar y pondrás 

..... ,., ,.,._.u remedio a situaciones actuales. 

Con Venus transitando P.Or tu signo, 
se te aconseja delar hablar a tu 
corazón sin ningún fipo de limite. Es 
el momento de desarrollar nuevas 
actividades físicas. De cambiar tu 
estado de forma. Los trámites legales 
o jurídicos se reactivarán y tendrás 
que atenderlos. 
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COPE Vinaros inicia la temporada con nueva programación 
COPE Vinarós 
La emisora COPE Vinarós 101 .6 
FM sigue consol idando su amplia 
programación informativa con 
una nueva oferta de espacios. La 
información comarcal está presente 
en las principales franjas horarias y 
dentro de los principales programas 
de la cadena. 
COPE Vinarós mantiene sus 
espacios matinales, los más 
seguidos por su fiel audiencia, a 
las 7.50 y a las 8.40 horas, con 
el repaso a los periódicos del 
día. La Palestra de COPE, a las 
13.30 horas, supone el repaso 
informativo más amplio de la 
jornada, con contenidos nacionales 
e internacionales, autonómicos y 
comarcales. Y como novedad más 
destacada, los deportes adquieren 
un protagonismo indiscutible con la 
incorporación de Los Deportes a la 
Palestra , un espacio que, de 14.40 
a 15.00, repasará toda la actualidad 
deportiva comarcal, dirigido y 
presentado por Paco Colomina. 
Otra de las novedades es que el 
informativo La Tarde de COPE 
Vinarós incorporará espacios 

semana les dedicados a cuestiones 
tan interesantes como la sanidad, 
el medio ambiente y la cultura. 
Además, cada martes el espacio 
protagonista será una tertulia 
política en la que estarán presentes 
los responsables políticos de 
nuestra comarca, tanto a nivel 
municipal como autonómico. 
El último repaso informativo a la 
actualidad del día se mantiene en 
los tramos comarcales dentro del 
programa La Linterna, a las 22.05 y 
a las 23.55 horas. 
La Mañana de COPE Vinarós, dirigida 
y presentada por Bartomeu Roig 
y que llega a su quinta temporada 
como magacín líder de audiencia, 
supone un repaso destacado a los 
temas festivos, sociales y culturales, 
de 12.05 a 13.30 de la tarde. 
El Espejo de la Diócesis de Tortosa, a 
cargo de mosén Tomas Mor, supone 
una mirada amplia a la actualidad de 
nuestra diócesis, con protagonismo 
destacado de las noticias que 
generan todas las parroquias de 
nuestro entorno. 
La plantilla de Vinarós se completa 
con su equipo comercial , encargado 

de dar a conocer las empresas y 
comercios a una audiencia cada 
vez más amplia y dinamizando 
la programación de la casa con 
el seguimiento especial de los 
acontecimientos especiales que se 

producen en la comarca. 
Desde COPE Vinarós, agradecemos 
la confianza que nos depositan 
día a día nuestros oyentes y les 
emplazamos a seguir disfrutando de 
la radio, en nuestra compañia. 

EN CONSTRUCCIÓN 17 VIVIENDAS EN CALLE 
' LA MURALLA DE VINAROS 

Vivienda 3 dormitorios + 2 baños PRECIO: 228.200 € + IVA 
Vivienda 2 dormitorios + 2 baños PRECIO: 200.000 € + IVA 

, 
CARACTERISTICAS: 
• Viviendas totalmente exteriores a calle La Muralla 
• Situación en calle La Muralla recientemente urbanizada 
y en el centro de Vinaros. 

• Comunidad exclusiva por el número reducido de viviendas. 
• Préstamo hipotecario del 77 % del precio de venta. 
• Cuota mensual a satisfacer por préstamo hipotecario: 

• Vivienda 3 dormitorios 849 € 
·Vivienda 2 dormitorios 743 € 

, 
INFORMACION Y VENTA: 

Cerámicas y 
Construcciones 

ROCA, S.L. 

Avda. Barcelona, n° 3 , 1 o • H 
' VINAROS • TELF: 964.45.07.43 
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tura 
Vinaros acollira una nova edició del 
Col·loqui Internacional d'lnvestigació Historica 
El tema a tractar sera: "Genesi i legitimació del poder en el món antic i modern" 

YC. 
Els dies 29 i el 30 d'octubre se celebrara entre 
Vinarós i Castelló el VI Col ·loqui Internacional d'ln
vestigació Histórica Potestas que organitza la Univer
sitat Jau me 1 de Castelló, la Universitat de Postdam i 
que compta amb la col·laboració de I'Ajuntament de 
Vinarós i la Fundació Caixa Vinarós. 
"Genesi i legitimació del poder al món antic i mo
dern" és el tema sobre el qual versaran les po
nencies d'aquest col·loqui, que un any més dirigix 
el catedratic de la Universitat de Postdam, el vi
narossenc Pedro Barceló. Aquest col ·loqui es va 
presentar al saló d'actes de la Biblioteca munici
pal amb la presencia del mateix Barceló i amb el 
president de la Fundació Caixa Vinarós, Manuel 
Molinos, i la regidora de Cultura de I'Ajuntament 

La presentació de les jornades ambla regidora de cultura, Maria Dolores Miralles, l'organitzador, el 
catedratic Pedro Barceló i el president de la Fundació Caixa Vinarós, Manuel Molinos 

de Vinarós, María Dolores Miralles, col ·laboradors 
de les jornades. 
Algunes de les ponencies seran El naixement del 
príncep, El cadáver del rei o El trono de Salomón i 
les impartiran experts en historia i professors, en
tre els quals hi participara el mateix Pedro Barceló 
amb la conferencia "Models de poder terrestre i 
marítim". Barceló va destacar que a banda de les 
ponencies hi haura debat i que s'espera comptar 
amb la participació deis assistents. El catedratic 
va convidar a tothom que vulga assistir al col ·loqui 
ja que esta obert a tots els ciutadans. 
D'altra banda, Pedro Barceló va explicar que el 
col·loqui historie servix no sois perdonar a conéi
xer noves dades sobre el tema tractat sinó també 
per donar una metodologia per a la continuació 

de l'estudi. La continunat també ve donada perla 
publicació de llibres sobre el col·loqui i que cada 
any s'editen després de la seua celebració. 
La Facultat de Ciencies Humanes i Socials de la 
Jaume 1 a Castelló sera el lloc de la inauguració 
de la sisena edició del col·loqui historie i aquest 
es continuara a Vinarós el dia 30, a la seu nord 
de I'UJI. 
El grup europeu d'investigació histórica Potestas 
es va crear el 1999 i compta amb membres 
de la universitat Jaume 1 de Castelló i la de 
Postdam (Aiemanya), els quals es dediquen a 
la investigació histórica. Anualment, organitza el 
col ·loqui d'história i en edicions anteriors es van 
tractar temes com "Europa, historia, imatge i mite" 
o "Memoria i oblit de la historia". 
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Vinarós i els conflictes socials ( 18) 

Els graos problemes del1885 l41 
Ramon Puig 
L'anterior crónica acabava amb la primera discussió del 
consistori presidit per Josep Escrivano sobre fer o no 
fer bous de carrer; la segona no va tindre res d'inusual: 
donar de baixa els professionals municipals de !'anterior 
consistori per col·locar-hi els seus partidaris. Nous 
alcaldes de barri , práctic de camp, agutzil , inspector 
sanitari , substitució deis metges Vicent Mengual Roso 
i Ramon Frexes Ferran per Josep Escobedo Cubero, 
i el farmacéutic Rafael Safón Piñal per Manuel Esteller 
Pruñonosa. Acabats els retocs polítics i amb l'epidémia 
estiuenca en desenvolupament, l'oposició agitá el 
fantasma de la mac;:oneria com el portador del cólera 
i Escrivano presentá la dimissió al·legant mal estat de 
salut. 
L'alcalde accidental, Ángel Dozal , com a bon 
militar, actuá des del primer dia com l'home fort del 
consistori . A tot aixó, la recaptació deis consums 
va quedar aturada per problemas deis candidats 
d'acomplir amb l'obligatorietat de lliurar en metál ·lic 
la fianc;:a estipulada. El consistori va decidir anul·lar 
la sub hasta i seguir el consell de la Junta d'Associats 
(els majors contribuents) de municipalitzar la 
recaptació . 
En canvi, per alguns industrials locals les coses anaven 
molt millar. Francesc Rico Fraile havia passat de simple 

Logia mac;ónica Rosa Cruz, que s'integra a 
la de Padilla dirigida per Angel Dozal 

fuster a propietari d'un gran obrador on es construYen 
els enormes fudros de 16 metres de circumferéncia i 
100 bótes de cabuda. Un deis pioners de la tecnología 
industrial de la comarca, Antoni Sendra Bonet, va 
construir-li un innovador carro amb rodes de ferro 
de greixat automátic que facilitava l'operació sense 
necessitat de desmuntar-les. 
Mentre, l'epidémia colérica acudía puntual a les 
calors d'estiu . Entre els estudiosos locals no hi ha 
un acord sobre la data de la primera víctima de 
l'epidémia. Arturo Oliver constata la referencia del 
llibre de defuncions del Registre Civil que situa el 
primer cas el 25 de juliol ; en canvi , Borrás Jarque 
assegura que la primera víctima fou un mac;:ó 
soterrat el primer de juliol, dia en qué la corporació 
d'Escrivano prenia possessió. 
La data donada per Borrás Jarque, a més de 
coincidir amb els atacs de l'oposició que atribuYa la 
causa del cólera a la doctrina mac;:ónica professada 
per alguns regidors , també s'acosta a la informació 
del setmanari San Sebastián , de 1908, segons el 
qual una de les primeres víctimes va ser el vicari 
Sebastiá Brau , el dia 7 de juliol. Si més no, també 
ho confirma el fet que el 8 de juliol s'acordés, per 
al dissabte següent, fer una rogativa a I'Ermita "con 
motivo de las actuales circunstancias coléricas". 
La corporació va condicionar la rogativa a un seguit 
de mesures sanitáries: el pelegrinatge a l'ermita per 
baixar la imatge de sant Sebastiá s'havia de cloure 
abans de les sis de la matinada i la figura del sant no 
podia exposar-se a !'interior de l'arxiprestal sinó a l'aire 

Fotograma d'un empestat en la pel·lícula d'lngmar Bergman El seté segell (1957) 

lliure, davant la porta principal del temple per tal d'evitar 
aglomeracions propiciadores de gérmens malignes. 
La situació demanava actuacions rápides i 
I'Ajuntament necessitava diners per instal·lar 
un hospital de campanya per al tractament deis 
afectats. Es nomená una Junta Municipal de 
Sanitat formada pels cirurgians Vicent Mengual 
Roso i Mariano López Garcia, el farmacéutic Rafael 
Safón Piñal, el veterinari Francesc Caudet Pallarés 
i, en representació deis veYns, el mariner Sebastiá 
Ribera Roso, el comerciant Agustí Giner Farcha i 
l'esparter Silvestre Gonel Doménech. 
La Junta comenc;:á els preparatius de la instal ·lació 
de !'Hospital civicomilitar a l'hort de l'antiga saga 
deis Lasala, ubicat entre la creu de Sant Josep i 
la plac;:a de bous, on posteriorment s'instal·lá la 

fábrica Freissinier i més tard la Foret. El consistori 
s'encarregá de pressionar l'administració d'Hisenda 
provincial per evitar una negligencia económica 
com la de l'any anterior i de tramitar una petició 
al bisbat perqué vuit monges es fessen cárrec de 
l'assisténcia domiciliária i de !'hospital. El bisbe es 
va comprometre a enviar-ne només tres amb la 
condició que la corporació deixés d'immiscuir-se en 
les activitats religiosas; el governador comunicá en 
un ofici que la Diputació no tenia fans per destinar 
a !'hospital. L'alcalde va reaccionar immediatament 
contra el cap provincial fent-li saber que la 
corporació tampoc no disposava del local sol·licitat 
per instal·lar-hi una academia militar. 
De com va anar la relació entre la corporació i I'Església 
en parlarem en el próxim article. 

Cicle de cursos UJI a la Seu Nord a Vinares: 
"Eis Estius a les Seus" 
Les ciutats en la historia (Europa i América s. XII al XXI) 
Del 17 al 20 de setembre 
Director: Víctor Mínguez, Departament d'História , Geografia i Art 
Memoria histórica - del 24 al 28 de setembre 
Directora: Rosa Monlleó, Departament d'História, Geografia i Art 
Contingut: En els últims anys, la democracia espanyola esta 
recuperant passatges de la historia espanyola que van quedar 
oblidats i soterrats durant la transició. Aquest curs s'encamina a 
recuperar la memoria histórica en les comarques valencianes, 
oferint testimonis, records i analisi de la guerra i postguerra. 
Lloc i data: Seu del Nord (Biblioteca Municipal de Vinarós) 
Horari deis cursos Estius a les Seus: de 17.00 a 20.30 h 
Preus de la matrícula: 

• 18 euros pera públic en general 
50% de descompte per alumnat UJI i socis de SAUJI 

Més informació : http://www.campusobert.uji.es 
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En recuerdo de la expulsión de los moriscos 
Alfredo Gómez 
En 1992debió haberse conmemorado 
los quinientos años de la expulsión de 
los moriscos (=1492) por los Reyes 
Católicos. Pero dentro de dos años 
deberíamos conmemorar nosotros, 
los vinarocenses, el embarque de 
los moriscos del Reino de Valencia 
en nuestro puerto al cumplirse los 
400 años de su injusta expulsión . 
¿Qué son los moriscos y qué 
representó la expulsión? Diremos 
que se trata de una minoría 
residual de los musulmanes que 
permanecieron en sus tierras tras la 
Reconquista y después de variadas 
represiones. Una etnia nordafricana, 
con fuerte componente hispano tras 
nueve siglos de permanencia aquí. 
Si una generación es, según los 
demógrafos, 25 años de la vida 
humana en el seno de una familia , 
los musulmanes habían tenido 
hijos, nietos ... durante nada menos 
que 32 generaciones. Sí habían 
perdido mucho de su idiosincrasia, 
y bastantes de estos seguían 
apegados a su lengua, tradiciones y 
religión, y eran socialmente hablando 
tan valencianos como quienes 
procedían de etnias iberas romanas 
o godas. Es decir valencianos de 
pies a cabeza . 
Esto es quizá difícil de entender, pero 
si ponemos de relieve que, desde 
Castilla, hoy en día , no se comprende 
que los "levantinos" (valencianos, 
catalanes o mallorquines) tengamos 
nuestras particulares señas de 
identidad, nuestra lengua, nuestra 
bandera, nuestras tradiciones, así 
como apego a nuestros orígenes 
nacionales y nuestros reyes , con un 

más que evidente despego hacia 
otras manifestaciones "centrales" , 
podemos imaginar si , encima, 
¡tuviéramos otra religión! 
Eso eran los moriscos, aunque se 
nos haya hecho creer lo contrario , 
especialmente desde postulados 
religiosos. Y su expulsión , con 
razones simplemente religiosas , 
encubría un problema social 
profundo. La explotación de una 
mano de obra barata , a unas gentes 
esforzadas, sobrias y, además, 
prolíficas, marginadas en el seno de 
una sociedad diferente. 
Téngase en cuenta, por ejemplo, el 
rigor de la época en la celebración 
de numerosísimas fiestas religiosas 
cristianas en que estaba "prohibido" 
trabajar... cosa que hacían los 
musulmanes, en beneficio propio y de 
los nobles, pero en detrimento de los 
obreros cristianos. Y no por ser de otra 
"raza", sino por ser de otra "religión". 
Y hoy la cuestión es de qué modo 
habremos de "conmemorar" la 
expulsión de tanto "valenciano" en 
un proceso de genocidio y limpieza 
étnica, además de religiosa, llevada a 
cabo por la Corona a instancias de la 
Iglesia . Que debe ser conmemorado 
o rememorado no cabe duda, ya 
que fue un grave problema para la 
economía valenciana , que se vio 
privada de un tercio de su población , 
es decir, de la mitad del censo 
laboral valenciano, especialmente 
agrícola . El Reino tardó muchos 
decenios en "levantar cabeza" por 
ese gravísimo error político y, por 
supuesto, religioso. 
Y Vinarós jugó, en ese momento , 
un relevante papel que debe ser 

Expulsión de los moriscos desde Vinarós. Óleo de Pere Oromig 

recordado. Y lo más grave es que, 
quien lo llevó a cabo con pasión , 
hoy está en los altares. Y esa es 
la causa principal de que exista 
una tan fuerte resistencia social 
e intelectual a la canonización de 
Isabel "la católica". 
Sin ánimo de profundizar en ello , 
recordemos que su antecesor en 
el trono , su hermanastro Enrique 
IV de Castilla , tenía a su servicio 
una "guardia mora", como luego la 
tuvo en nuestros días el general 
Franco. Y que cuando estuvo 
enfermo de gravedad , hizo llamar 
a la cabecera de su lecho a los 
más afamados médicos judíos , 
otra minoría así mismo expulsada 
"de su tierra ". 

Recodemos que los judíos españoles 
eran los "economistas" y los 
"banqueros" desde los lejanos tiempos 
de Jaume 1, e incluso en tiempos de 
lsabell , haciendo posible entonces el 
descubrimiento de América. Así , con 
su expulsión por los Reyes "católicos" 
se hizo un flaco favor a la ciencia en 
España. 
El arma isabelina fue la Inquisición, que 
sufrieron relevantes figuras como Luis 
Vives, conocido en su exilio como el 
Valentinus. Una feroz institución que, 
no obstante, no desapareció hasta las 
Cortes de Cádiz... trescientos años 
más tarde. Así pues, ahora sí es justa 
una "rememoración" que deberíamos 
ir teniendo en cuenta para el año 
2009. 

l'Auditori aculll'obra neoimpressionista del pintor Antoni Garcia Iglesias 

Y C. 
El pintor Antonio Garcia Iglesias mostra el seu talent 
a I'Auditori Municipal Ayguals d'lzco en una exposició 
de pintures on reflectix la diversitat de paisatges. 
Nascut a Oviedo, peró instal·lat a Catalunya des 

de fa molts anys, aquest artista ha rebut una bona 
quantitat de premis i ha exposat a Catalunya i 
Castelló. 
La mostra de l'auditori consta de 44 quadres en qué 
es pot reconéixer alguns paratges molt propers i 

familiars sota el seu estil neoimpressionista. Garcia 
Iglesias recull així cinquanta anys dedicats a l'art i a 
la pintura. 
Aquesta exposició es pot visitar fins al23 de setembre 
de dimarts a diumenge en horari de 18 a 21 hores. 



CONCURSO DE CARTELES 
DE SEMANA SANTA 2008 

DEL 20 A 23 DE MARZO 
SETMANA SANTA 2008 DE VINARÓS 
Con motivo de la Semana Santa, la regiduría de Cultura 
del Ayuntamiento de Vinarós, conjuntamente con la Junta 
de Cofradías de Semana Santa, convocan el presente 
concurso de carteles, en el cual podrán participar todos 
los artistas que lo deseen sujetándose a las siguientes 
bases: 
1. Los concursantes realizarán el trabajo con libertad de 
tema sujetándose, no obstante a la técnica del cartel. 
2. El cartel tendrá que adoptar forma vertical , siendo su 
superficie pintada de 56x80 cm. Debiéndose presentar 
montado sobre bastidor de 61 x95 cm. 
3. Los originales podrán realizarse por cualquier 
procedimiento, excepto pastel , para que su reproducción 
no ofrezca dificultades y no exija más de seis tintas, 
incluyendo doradas y plateadas. 
4. Los originales, de forma bien visible y que resalte por su 
colocación y tamaño de las letras, llevarán el escudo de la 
ciudad y la inscripción "20 a 23 de marzo Setmana Santa 
2008 de Vinarós" 
5. Los trabajos presentados llevarán un lema que 
aparecerá en un sobre cerrado, en el interior del cual irá 
el nombre, DNI y la dirección del autor. Los enviados de 
otras poblaciones se enviarán a portes pagados. 
6. La presentación de originales se efectuará en la 
Oficina de Información y Turismo, paseo Colón, s/n de 
Vinarós, hasta las 13.00 h del día 17 de noviembre de 
2007 mediante entrega personal o por cualquier otro 
procedimiento. 
7. El jurado estará formado por los concejales de Cultura 
y Turismo, los sacerdotes de las parroquias locales y 
el presidente y miembros de la Junta de Cofradías de 
Semana Santa. 
8. Se otorgará un premio de 600 euros y trofeo a los tres 
finalistas. 
9. El jurado puede declarar desierto el mismo si estimara 
que ninguno de los originales, por su inadecuación o 
carencia de calidad artística, sea digno de servir para 
anuncio de la Semana Santa. 
1 O. El veredicto del jurado será inapelable, obligándose el 
Ayuntamiento a exponer los originales admitidos. 
11. Los originales premiados quedarán en exclusividad de 
la Junta de Cofradías. 
12. Los trabajos no premiados podrán retirarse, por parte 
de los autores, previas comprobaciones durante los 20 
días a partir del término de la Semana Santa. 
13. Los trabajos presentados no podrán tener relación con 
los pasos e imágenes de la Semana Santa de Vinarós, ya 
que serán descalificados. 
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4(ii:ND4 CULTURAL 

amb motiu del Xé. Aniversari de la seua mort. Conferencia a carrec 
del Dr. Antoni F. Ripollés Mansilla, de la Universitat Jaume 1 
DISSABTE 15 DE SETEMBRE, A LES 21 HORES 
A la Biblioteca Municipal de Vinarós 
Organitza: Coral "Garcia Julbe" 
Patrocina: Regidoria de Cultura 

MISSAAMB SUFRAGI DE MN. VICENT GARCÍA JULBE 
celebrada per Emtissim i Rvdissim. Ricard María, cardenal Carles, 
Arquebisbe emerit de Barcelona. 
DIUMENGE 16 DE SETEMBRE, A LES 20 HORES. 
La Coral "García Julbe" interpretara obres del homenatjat. 
A l'Església Arxiprestal de Vinarós · 
Organitza: Coral "Garcia Julbe" 
Patrocina: Regidoria de Cultura 

CONCERT DE LA BANDA JUVENIL 
DE LA SOCIETAT MUSICAL LA ALIANZA 
DIUMENGE 23 DE SETEMBRE, 12 HORES 
Al' Auditori Municipal. Organitza: Regidoria de Cultura 

TEATRE A CÁRREC DE FELIP KEVAREC 
Qui fara .una narrac;ió per als escolars de la CARTA DE 
POBLACIO DE VINAROS 
DIMARTS 25 1 DIMECRES 26 DE SETEMBRE 
Al' Auditori Municipal. Organitza: Regidoria de Cultura 

INAUGURACIÓ DE LES EXPOSICIONS DEL CERTAMEN 
INTERNACIONAL O' ARTS PLÁSTIQUES CIUTAT DE 
VINARÓS ESPECIALITAT ESCULTURA 1 DEL CERTAMEN 
DE PINTURA LOCAL. 
DIJOUS 27 DE SETEMBRE, 19 HORES 
Al' Auditori Municipal 
Organitza: Regidoria de Cultura 

Nova donació a I'Associació 
Cultural Amics de Vinaros 

Associació Cultural A mies de Vinarós 
La seu social d'Amics de Vinarós ha sigut el lloc escollit pel dissenyador 
grafic Callergues per donar a conéixer la seua obra a Vinarós. La mostra "La 
llum de la muntanya" ha estat visitada per moltes persones tant del poble 
com visitants i ha agradat molt. En mostra d'agra"lment, l'autor ens ha fet 
donació de l'obra anomenada Sense titol rea litzada en técnica mixta s/cartró 
de 33 x 48 ,5 cm. És un referent directe a la natura que ha estat present en 
tota aquesta mostra . 
Agra"lm des de I'Associació aquest gest i restem a disposició de tots aquells 
autors que vulguen uti litzar la nostra sala. 
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Sola d'Actes 
Flllldació Cuixn 

Ferran Rovo Pla 
CONFERENCIA 
DIVENDRES 21 DE SETEMBRE, A 20.00 HORES 

Nascut a Santa Barbara el1969. Viu a Vinarós des de finals de 2004. 
Llicenciat el 1995 en Biología perla Universitat Autónoma de Barcelona. 

Vinarós, 15 de setembre 2007 

Fa de professor de secundaria des d'octubre de 1996. Actualment, treballa a I'IES Joan Coromines de Benicarló, 
després d'haver-ho fet tres anys al Vilaplana de Vinarós. Tot i aixó, sempre diu que no pot deixar de ser pagés les 
24 hores del dia. 
L'any 2006 llig la tesi : Flora i vegetació de les planes i serres litorals compreses entre el riu Ebre i la serra d' lrta 
a la Universitat de Barcelona, amb la qual obté el títol de Doctor en Biología. 
En l'esmentat treball es recullen dades própies (de camp i de plecs d'herbari) i d'altri (bibliografiques i plecs d'herbari) , 
entre les quals tenen una rellevancia significativa els plecs d'Aifred Giner, una part deis quals li són cedits per tal que 
en pogués fer una revisió acurada. 
Col·labora de forma assidua a la revista Crónica. També ho fa com assessor a la revista científica To/1 Negre que 
edita APNAL. Fa de formador en temes mediambientals del CEFIRE de Vinarós. 

David Curto EXPOSICIÓ 
DEL 20 DE SETEMBRE AL 14 D'OCTUBRE 

Estudis: 
Llicenciat en Belles Arts. Universitat de 
Barcelona, Facultat de Belles Arts 1991 -1996. 
Cursos de Doctorat. "La propia pintura com a 
idea·: Bien ni 1999-2001 Facultat de Belles Arts 
Sant Jordi. Barcelona. 
Actualment és professor a la Universitat 
Autónoma de Barcelona 
Exposicions individuals 
• "Friend-sheep". Galería Ferran Cano. Palma 
de Mallorca. Febrer 2004. 
• "Desguaces Negros". Galería Ferran Cano. 
Barcelona. Desembre 2001 - Gener 2002. 
• "Seqüencials': Galería Ferran Cano. Palma 
de Mallorca. Novembre 1999. 
• "Vademecum". Escala d'Arts aplicades de la 
Diputació de Tarragona. 
• "Cicle 19 novíssims': Galería Rrose Selavy. 
Barcelona 1998. 
Exposicions col·lectives (selecció) 
• Cimentiments. Col-lectiva. Monasterio de 
La real. Mallorca. 2007. 
• 13L, Llibresd'Artista. Col-lectiva. Castellbisbal. 
2007. 
• dRakar. Souvenirs. Col-lectiva. Escala d:Art 
de Tortosa. 2007. 
• Nord del Sud 1 Sud del Nord. Col-lectiva 
itinerant. Museu del Montsia. Amposta, 2007. 
• Donant vida a Louis Ghost. Collectiva. 
Bosch & Curto. T ortosa, 2007. 
• Biennal d'Art d'Amposta. Exposició 
col-lectiva. Amposta, 2006. 
• Fototrash y los Superheroinas col-lectiva La 

Fabrica de Licors arts Visuals. Mallorca. 2006. 
• 13L Llibres d'Artista col-lectiva Galería Ferran 
Cano. Palma. 2006. 
• "Poeticart" La Fabrica de Licors Arts Visuals. 
Palma de Mallorca. 2006. 
• VIII FESTIVAL DE POESIA DE LA 
MEDITERRÁNIA Palma Mallorca. 2006. 
• "TO TAKE AWAY" col lectiva Escala d'Art i 
Disseny de Tortosa. 2005. 
• To Take Away Libre Completo Barcelona 2005. 
• ARCO 05. Galería Ferran Cano. Madrid 
2005. 
• Exposició col-lectiva 13L, llibres d'artista. 
Escala Municipal d'Art de Terrassa. 2005. 
• Biennal d'Art d:Amposta. Museu del 
Montsia. Amposta 2004. 
• Rodalies!Trans Art4. Museu d:Art de lmatra 
(Finlandia) 2004. 
• Exposició col-lectiva al Museu d:Aoya -
Tottori (Japó), 2004. 
• DeslocaliAtzar. lntervencions a l'espai 
públic. Tortosa 2004. 
• Espais socials/Espais Urbans. Primavera 
Fotografica. Tortosa 2004. 
• Espais socials, espais urbans. Centre cultural 
La Mercé. Girona, 2004. 
• ARCO 04. Galería Ferran Cano. Madrid 
2004. 
• En sus 13. Galería ADN. Barcelona 2003 
• lntromissions. Museu d'Art Modern de 
Tarragona.Tarragona 2003. 
• Pasión, diseño español. Akademie der 
Künste. Berlín 2002. 

Xarrada i 

• Art Emergent. ARTexpo 2002. Barcelona 
2002. 
• Contemporary Art From Barcelona, London 
Print Studio. Londres 2002. 
· Rodalies, un itinerari transversal. (itinerant) 
Barcelona, Lleida, Girona ... 2001-03. 
• New Art. Hotel Barceló-Sants. Galería Ferran 
Cano. Barcelona 2000. 
• Qui va matar Pinotxo7 Galería Rrose Selavy. 
Barcelona 1998. 
• 8° Festival Europeo de Arte. ARTE VIVA 
Senigallia (Italia) 1996. 
Premis y beques 
• Premi Compra Biennal d'Art d'Amposta. 
Amposta 2006 
• Prerni Compra Biennal d'Art Ciutat 
d'Amposta. Amposta 2004 
• Adquisició d'obra per la Universitat de 
Barcelona. Convocatoria Patrimoni. Barcelona 
2001. 
• Selecciona! a la "XII mostra d'art 
contemporani catala': exposició itinerant per 
Catalunya i principal d:Andorra. Galería Canals, 
Sant Cugat 1999. 
• Seleccionat a la "XI mostra d'art 
contemporani catala'; exposició itinerant per 
Catalunya i principal d'Andorra. Galería Canals, 
Sant Cugat 1998. 
• Seleccionat a la "11 Biennal d'art jove Sant 
Gervasi". Mollet del Valles 1998. 
• Segon premi al concurs de pintura 
"PINTORS NOVELLS': Tortosa 1997. 
• Seleccionat al "X concurs de pintura Miquel 

Casa blancas·: Sant Andreu, 1996. 
• Adquisició d'obra per la Universitat de 
Barcelona. Convocatoria Patrimoni. Barcelona 
1996. 
• Beca d'estada/ participació al 8° FESTIVAL 
EUROPEO "Arte Viva·: Senigallia, Italia. 1996. 
Col-leccions 
• Col-lecció Juan Redón 
• Col-lecció Patrimoni Universitat de Barce
lona. 

EXPOSICIÓ ANTONIO GARCIA 

observació astronomica 
D/SSABTE 22 DE SETEMBRE, 
A 20.00 HORES 

Del 7 al 23 de setembre 

Auditori Municipal 
INAUGURACIÓ EL DIVENDRES 7 DE SETEMBRE 

A LES 19 HORES A L'AUDITORI MUNICIPAL 

El dissabte 22 de setembre a les 8 de la tarda i a la sala 
d'actes de la Fundació, es fara una xarrada-col ·loqui a carrec 
del president de la SAC, Caries Labordena, on mitjanc;:ant 
suports audiovisuals, ens explicara com identificar i observar 
el cel a ull nu . Les constel ·lacions, els planetes, els cúmuls ... 
tots aquells objectes que durant tot l'any ens acompanyen i 
ens indiquen els canvis d'estació, com orientar-nos ... i que 
podem veure només aixecant el cap. 
Esta mateixa nit a partir de les 1 O, es fara l'observació al 
final del passeig de Fora del Forat, concretament a la platja, 
que consistira en un recorregut per les constel·lacions i 
objectes que en aquest moment es puguen observar, amb 
el suport deis integrants de la SAC i amb els telescopis que 
hi portaran . 
Aquesta activitat és oberta a tothom que hi vulga assistir. Es 
tracta de dos activitats astronómiques organitzades amb la 
col ·laboració de la SAC (Societat Astronómica de Castelló). 

ANTONIO GARCIA IGLESIAS: 

La seua obra se subscriu en el 
neoimpressionisme i tracta els temes amb 

un sistema peculiar de creació propia. 

Organitza: Regidoria de Cultura 



Vinarós, 15 de setembre de 2007 

Gaspar Redó, cap d'esports 

El tenis local brilla con luz propia 

Esta semana el tenis se lleva la palma como deporte destacado 
ya que la magnífica labor que está realizando día a día el Club 
Tenis Glosa está dando sus frutos al máximo con estas dos 
extraordinarias y jovencisimas jugadoras que son Carla Roset y 
Maria del Mar Prados. 
De la primera, hay que destacar que hace poco quedó brillantemente 
subcampeona de España de dobles en categoría cadete de la 
competición celebrada en Torelló (Barcelona), siendo asimismo 
nominada como mejor jugadora del torneo en su categoría. 
En lo que respecta a María del Mar Prados, hay que resaltar la 
magnífica victoria conseguida con todo merecimiento en el XXIV 
Circuito Provincial al quedar nada menos que campeona dentro de 
la categoría alevín , con el doble mérito de ser el primer año que 
milita en esta categoría . 
Desde aquí animamos a estas futuras campeonas para que sigan 
trabando con ilusión sin regatear esfuerzos ya que su extraordinaria 
aportación será decisiva para que el deportes vinarocense suba a 
lo más alto brillando con luz propia al igual que vosotras: Carla y 
María del Mar. 

CLUB NATACIO VINAROS 

Si ja saps nadar, peró vols aprendre tots els estils o millorar-los, 
si vols gaudir del bonic esport de la natació a nivel! competitiu, 

Rafael Marcos Simó 

Inicio esperanzador 

27 

Superadas con éxito las dos primeras jornadas de liga. La gran victoria 
del debut ha venido acompañada de un meritorio empate en Vilafamés. 
De este modo se disipan las dudas que acarreaba empezar jugando 
tres partidos seguidos a domicilio y se puede encarar el partido de hoy 
frente al Saguntino con tranquilidad, así como el debut en el Cerval , 
sin esa presión añadida de tener que puntuar imperiosamente. No 
es que no se tenga que puntuar en estos dos partidos tan difíciles, 
todo lo contrario, pero no es lo mismo jugarlos habiendo cosechado 4 
puntos que ninguno. El partido de hoy si no es el más difícil de toda la 
competición poco le falta . El Saguntino tiene un plantel espectacular y 
sin ningún tipo de duda es el gran rival a batir en este grupo primero 
de regional. Se ha reforzado en todas sus líneas para confeccionar 
un plantel de máximas garantías para luchar por ascender. No hacerlo 
sería una decepción para un equipo que no sólo se ha reforzado 
con jugadores de contrastada categoría en regional sino también de 
tercera. El Saguntino junto al Nules y Benicassim ha vencido sus dos 
partidos jugados. El Nules con las incorporaciones de Roger y Santi 
Arribas ha pasado de ser candidato a sufrir a buscar metas mejores. 
Por su parte, el Benicassim pese a su total renovación es un bloque 
muy potente como demuestra con sus dos contundentes victorias que 
es otro de los favoritos. El Orpesa y el Traiguera se recuperaban del 
traspiés inicial. Cinco equipos aún no saben lo que es puntuar, de todos 
ellos sorprende porque debe estar en la zona ancha el Acero. El Alcora, 
Estivella, Almenara y San Pedro tienen que reaccionar ya para no firmar 
a las primeras de cambio su candidatura al pozo del descenso. 
De momento se han jugado dos jornadas y habrá que esperar por lo 
menos otro par para empezar a ver por qué objetivos van a luchar cada 
uno de los equipos que forman este grupo que un año más va a ser de 
lo más emocionante y que dará un domingo sí y otro también algún que 
otro resultado sorpresa. 
Por su parte, en regional juvenil empieza la competición este fin de 
semana pero el juvenil langostinero no jugará este fin de semana 
sino a mediados de la siguiente. Este cambio viene por ser fiestas en 
Peníscola y al cambio de orden del partido para preservar el terreno de 
juego del Cerval. 
De los partidos de este fin de semana destacan el Acero - Estivella , 
porque por lo menos uno va a estrenar su casillero. El Traiguera debe 
hacer bueno su triunfo en Almenara frente a un San Pedro que no 
lo pondrá fácil y que no puede seguir fallando. El citado Almenara y 

Alcora lo tendrán complicado para empezar a 
sumar puntos en sus desplazamientos a Almassora 
y Orpesa, respectivamente . Los otros dos equipos 
de la comarca , aunque nunca se puede decir que 
su partido será fácil , no deberían tener mayores 
complicaciones para sumar los tres puntos en juego. 
De momento, acaba de empezar y el debut en el 
Cerval, para la semana que viene. 

entra a formar part del Club Natació Vinarós. Vine i et sorprendras !!! 

lnformació: als teléfons 964 450165 1 964 401521 
i al Patronat d'Esports tots els dijous de 21 :00 a 22:00 hores 



Jordi Pablo Ripollés, 

La tor(:a vinarossenca 
del Mundial de Corea 
YC. 

El futbolista vinarossenc Jordi Pablo Ripollés porta el número 19 a la samarreta de la Selecció espanyola sub-17 de futbol, 
que s'ha proclamat subcampiona del món. El jove migcampista del planter del Vi la-rea l ha sigut un deis jugadors el a u del 
Mundial celebrat a Corea i que finalment se li va resistir al combinat espanyol a la final jugada contra Nigéria. Precisament, 
Jordi va fac ilitar el pas d'Espanya a la semifinal gracies al gol que va marcar i que va empatar el partit contra Fran<;a. Pero 
aquest triomf va tindre coma revés una lesió al turmell que li va impedir jugar la semifinal i la final. No obstant aixo, aquesta 
promesa del futbol ha rebut un homenatge al seu poble, Vi na ros. 1 és que I'Ajuntament li ha fet entrega d'un escut d'or en 

agra·(ment pel seu impressionant pas pel Mundial. Acompanyat per fami liars i amics, dimarts Jordi va rebre la distinció de 
la seua ciutat. 

HEmva 
sorprendre la 
convocatoria 

peral 
Mundial 

perque havia 
estat lesionat 

durantun 
mesimig. 

Peroemva 
alegrar molt" 

L'AI partit 
contra 
Fran~a vaig 
ser decisiu, 
perotambé 
vaig tindre 
lama/a 
sortde 
lesionar-me 
iperdre'm 
la semifinal 
i la final" 

Ambelsseus 
amics vina
rossencs, que 
hanseguit 
atentament les 
evolucions del 
seu company al 
Mundial i van 
patir i animar 
comningú 



subcampió del món amb la Selecció espanyola sub-17 de futbol 

Recepció a I'Ajuntament 

L'alcalde de Vi na ros, Jordi Romeu, i la regidora d'Esports, María José Fernández, van 1/iurar un escut a Jordi Pablo. El jugador, que 1/ui'a la 
medalla de plata aconseguida a Corea, va correspondre el gest ambla donació de la samarreta signada amb el número 19 de la Selecció 

Que suposa pertu l'homenatge 
del teu poble, Vinarós? 
Estic molt agra'it pel suport del 
meu Vinaros, ciutat que sempre 
ha acompanyat l'esport i com 
que he sigut subcampió del món, 
I'Ajuntament m'ha donat un re
cordatori. 
1 en l'ambit personal i esportiu, 
com ha sigut aquest exit de la 
Selecció? 
Per mi , ha sigut un éxit molt 
gran. Un Mundial de futbol no es 
juga cada dia i ser subcampió 
del món , tampoc, o siga que ha 
suposat moltíssim per mi com a 
esportista. 
El teu gol al partit contra 
Franc;a va ser decisiu per a la 
victoria. 
Sí, al partit de Fran9a el meu gol 

És molt complicat 
arribar a Primera 
Divisió: cal anar molt 
apoca poc i arribar 
és el més difícil 

Vaig viure la final 
amb molts nervis. 
Molts més que si 
hagués estat sobre 
el terreny de joc 

va ser decisiu perqué vam empa
tar i així vam passar als penals 
on vam guanyar. Pero també 
vaig tindre la mala sort de lesio
nar-me i em vaig perdre la semi
final i la final, situació negativa 
per mi. Pero bé, no passa res, 
cal treballar més i ja esta. 
Quin és el principal record que 
t'has emportat del Mundial? 
Ser subcampió del món, aixo és 
el més important i no es fa cada 
dia. També em va agradar molt 
!'experiencia d'estar a l'equip de 
la Selecció espanyola i compro
var que el conjunt pot anar més 
enlla i aconseguir el que vol. 
El teu pas pel Mundial pot ter 
que passes al primer equip del 
Vila-real? 
El pas pel Mundial i ser subcam-

Jordi Pablo, 
ambels 

seus cosins 
germans, 
mostrant 

orgullosos 
e/ número 

19dela 
Selecció. 

Ellssón els 
mésgrans 

admiradors 
de/jugador 
vinarossenc 

pió és molt bo perqué ja et miren 
amb uns altres ulls i si ho fas bé 
de seguida muntes. Pero és molt 
difícil aplegar dalt: cal anar molt 
a poc a poc i arribar és el més 
difícil 
Quin seria, dones, el secret per 
poder arribar dalt? 
L'únic que cal fer és treballar, tre
ballar i treballar. 
Ha sigut dur el Mundial? 
L'experiéncia ha sigut molt dura. 
Els partits han sigut costosos 
perqué no hi ha rival facil i cada 
partit cal treballar-lo; pero, en de
finitiva, ha estat molt bé i m'ha 
agradat molt poder viure aquesta 
experiencia tan bona en l'ambit 
esportiu i personal. 
Com vas rebre la notícia quan 
et van seleccionar per al Mun-

dial? 
No m'ho creia, perqué vaig es
tar lesionat un mes i mig. Estava 
indecís si hi anava o no, pero fi
nalment em van escollir i em van 
dir de participar en el Mundial , la 
qual cosa em va sorprendre i ale
grar molt. 
Com vas viure des de la ban
queta la semifinal i la final? 
Molt més nerviós que quan ju
gues, perqué jugant se't passa 
tot i a la grada et poses molt ner
viós, et menges les ungles, t'ho 
menges tot. 
1 els penals de la final? 
Els vaig viure amb uns nervis 
impressionants, pero nosaltres 
vam fallar els penals i Nigéria va 
estar més encertat, per aixo van 
ser els guanyadors. 



El Viaoneni Vinaros realiza un 'stage' en Morena 
La primera prueba del equipo, este sábado ante el lsolux-Corsan Alcobendas 

Club Basquet Vinarós 
Jugadoras y cuerpo técnico se 
desplazaron el pasado jueves a 
Morella, para realizar un stage de 
preparación en las instalaciones de 
la Fábrica Giner. Este ejercicio se 
ha enmarcado en el calendario de 
entrenamientos de pretemporada 
y al de partidos, que se inicia este 
sábado ante el lsolux-Corsan 
Alcobendas. 
El equipo que dirige Ray Santana ha 
pasado unos días de convivencia y 
preparación física en Morella. Las 
instalaciones de la Fábrica Giner 
han acogido los entrenamientos, 
que también se han realizado al 

aire libre. Jugadoras y cuerpo 
técnico han permanecido en la 
capital de la comarca de Els Ports 
desde el jueves, 6 de septiembre, 
hasta este domingo, día 9. 
Javi Mateu, preparador físico del 
Viaonetti Vinarós, ha diseñado una 
doble sesión de mañana y tarde , 
con tablas dirigidas a mejorar su 
fuerza y resistencia, para afianzar 
la condición física de las jugadoras 
de cara a la dura pretemporada 
e inicio de Liga Regular que les 
espera. 
Pero también han disfrutado de 
salidas y visitas culturales por la 
población y sus alrededores, cosa 

que ha permitido a las jugadoras 
conocer el entorno del norte de 
Castelló, y mejorar la relación 
personal entre ellas. 
Y es que la hora de la verdad para 
el equipo militante en el Grupo B 
de LF-2 se va acercando poco a 
poco. El Viaonetti Vinarós disputa 
este sábado, 15 de septiembre, su 
primer partido de pretemporada. La 
puesta en escena de la renovada 
formación será en el Trofeo 
Alcobendas, ante el lsolux-Corsan 
Alcobendas, equipo militante en 
el grupo A de LF2, y que se ha 
reforzado a conciencia para la 
próxima temporada. 
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futbol 1 VllAFAMÉS · 1 VINAROS 
El Vinaros arrancó un empate en el campo del Vilafamés 
tras un partido muv disputado 

-· imatge:~ -· .,. .:: · • 
• .-Da_ni Mandragorg 

VILAFAMÉS: Delfín, Alejandro, Adrián , Quique, 
Machado, Toni (César, min 62), Javi García, Pernat, 
Vicente (Mulet, min 46), Aser (Andoni, min 45) y Jordi 
(Néstor, min 60). 
1 VINARÓS: March, Querol, Aguilera, Julián, Ximo, 
Alex, Roberto, Marcos, Cristóbal, Sergio (Vicente, min 
70) y Valentín (Carlos, min 80). 
ÁRBITRO: Rodríguez Gimeno, colegio valenciano, 
ayudado por Carbonell Leal y García García. Mostró 
tarjeta amarilla a March y Álex del Vinarós. 
GOLES: 1-0 min 30: Jordi , de penalti; 1-1 min. 45, 
Valentín . 
INCIDENCIAS: Partido disputado el pasado sábado 
en el Municipal de Vilafamés ante un centenar de 
espectadores. 

Vicent FerrerNinarós 
El Vinarós , en su segundo partido consecutivo fuera 
de casa , para que el césped del Servol esté bien 
enraizado, logró un punto en su visita a Vilafamés, lo 
que le permite seguir en la zona alta de la clasificación . 
Este sábado, a las 18.00 horas, el equipo que entrena 

Santi Forner tendrá una prueba muy importante con 
su visita al colíder del grupo, Atlético Saguntino. 
El Vinarós planteó muy bien el partido, jugándole 
de tú a tú a los locales, que se quedaron un poco 
sorprendidos, y tuvieron que defenderse bien para 
evitar que los vinarocenses, que ocasiones tuvieron, 
abriesen el marcador. Un penalti cometido sobre 
el extremo Jordi permitió al conjunto local abrir el 
marcador, que neutralizó Valentín , que parece que 
este año está teniendo más fortuna de cara a la 
portería rival. 
Los dos equipos, a lo largo de los noventa minutos, 
tuvieron sus oportunidades para marcar, de hecho el 
marcador final se quedó corto para los merecimientos 
de ambos equipos y pese al empate los aficionados 
locales reconocieron haber presenciado un buen 
encuentro. 
El técnico vinarocense , en declaraciones a COPE 
Vinarós comentó , "cualquiera de los dos equipos pudo 
haber conseguido la victoria , pero tras lo visto creo 
que el empate es justo. Ahora a pensar en el partido 
del sábado, ante un equipo que ha comenzado muy 
bien la temporada". 
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Recortando este cuPon. 
Puedes venir a hacer 

una clase eratuita 
iiiUEN A PROBAR!!! 

llama al 
616 50 1120 

e infórmate de todos 
nuestros cursos de baile 



32 

handbol 1 atletisme~ 
Pasamos con notable 

27 COSTA VINARÓS 
31 SANT ESTEVE SESROVIRES 

(1" NACIONAL) 

COSTA VINARÓS :Juan Sebastiá, Carlos 
y M are Sanz (porteros); Serrano ( 1 ), Jesús 
(1), Sean (4), Rubén (3), Joan (6), Sasa (3), 
Gabriel, Rafael (4), Marc, Cepedal, Pedro (5) 

Club Balonmano Vinarós 
Partido muy vivo el celebrado en Vinarós 
este pasado sábado 8 de septiembre, aún 
pensando que están en la pretemporada 
ambos equipos. El partido fue muy intenso y 
rápido con jugadas individuales muy bonitas 
y de calidad. El Costa Vinarós salió un poco 
desanimado, posiblemente pensando que 
ellos tenían un gran equipo y que sería 
difícil ganarle. Se llegó al descanso con el 
marcador 12-18. En el segundo tiempo las 
cosas cambiaron. La defensa pasó de 5-1 a 
6-0, y poco a poco el Costa Vinarós remontó 
hasta llegar al minuto 50 con empate a 22. 
El Sant Esteve lleva dos semanas más 

de pretemporada y esto se notó en el 
resultado final. Además añadiendo las dos 
bajas por lesión de Cepedal y de Serrano 
ambos extremos titulares. A pesar de esto 
le plantamos cara a un equipo de Primera 
Nacional en el que los jugadores juegan 
juntos desde hace varios años y tienen un 
bloque muy bueno, con una defensa 3-3 
muy agresiva. La pasada temporada 2006-
2007 quedaron en cuarto lugar en la Liga 
Nacional. No queremos destacar a nadie, ya 
que jugaron todos a un buen nivel. Necesitan 
un poco más de preparación física y poco a 
poco recuperarán la buena forma y lo mejor, 
el grupo. En resumen, bonito partido sobre 
todo el segundo tiempo, con la esperanza de 
que siguiendo así podemos pensar poco a 
poco en algo que deseamos. 
Este sábado 15 de septiembre nos 
desplazamos hacia Algemesí. equipo recién 
ascendido y que militará en nuestra categoría. 
Un partido difícil que nos sumergirá ya en la 
temporada 2007-2008. Ésta empezará el 22 
de septiembre en Vinarós contra el Alcásser 
.¡Suerte y a seguir así! 

LAS 

Vinarós, 15 de setembre 2007 

ESCOLA D'ATLETISME 

CWB ESI'ORTIU VINARÓS 

VOL8 DBSCOIIRIR POI'8 
ARRIBAR~ MLTAIIT O LU~ 

VIN. All. IIOSAL~ 1 PROVA-110 
APUNTAT AL PATIIOIIAT D'BSPORI8 

PALMERAS 

Tras 4 5 años atendiendo a todos nuestros clientes y amigos, 

BAR LAS PALMERAS 
cierra definitivamente 

(por motivos ajenos a nuestra voluntad) 

Queremos agradecer a todos, amigos, clientes, trabajadores y pueblo 
de Vinaros en general la confianza prestada y el cariño recibido. 

Gracias 
Vinarós, SejJlielllhre 2007 
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futbol 
Final supercopa Catalunya-Sud 

El equipo langostinero no pudo conseguir el doblete 
2 A.V. VINARÓS C.F. 
O U.E. RAPITENCA 

A.V. VINARÓS C.F. : 
Cuartero, Belen, 
Keita , Ferrá, Juando, 
Vázquez, Salva, 
Jaime, Moliner, Piñana 
y Eric. También 
jugaron David, Quique, 
Ramirez y Aníbal. 
GOLES: Los goles 
fueron marcados por 
Salva y Piñana. 

GasparRedó 
Se disputó el partido de 
vuelta de la final de la 
Supercopa de Catalunya 
Sud con una sustancial 
ventaja del equipo visitante 
que en el encuentro de ida 
disputado en San! Caries 
de la Rápita había vencido 
por un holgado pero no 
insalvable 4-1. 
Los hombres del equipo 

Una de las jugadas de 
ataque de los veteranos 
vinarocenses 

vinarocense que en 
este encuentro dirigió el 
segundo entrenador Juan 
Ángel Miralles Hallado 
salieron muy motivados 
y con muchas ganas de 
levantar el encuentro 
con un tercer gol que les 
hubiera dado el título , pero 
no puedo ser y a pesar 
del acoso constante sobre 
el área visitante creando 
varias ocasiones de gol , 
al final la UE Rapitenca se 
llevó el trofeo que defendió 
con uñas y dientes pero 
con nobleza, por lo que 
hay que felicitar a los dos 
equipos por su ejemplar 
comportamiento deportivo. 
Hay que resaltar que el 
partido se disputó en el 
bien cuidado césped del 
terreno de juego de la pista 
de atletismo. 
El balón para este partido 
fue obsequiado por Depor
tes Moliner Bernad . 

Las fotos de equipo: U.E.Rapitenca y A. V. Vinarós C.F. 
La U.E.Rapitenca se proclamó campeona de la Supercopa 
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Andrés Albiol 

Nuevo barco arrastrero 

En esta ocasión un flamante bou se ha venido a sumar a la decreciente flota de 
arrastre vinarocense. Es para los armadores locales Hermanos Valls Vericat. Ha 
sido construida por los astilleros Oremar de Benicarló. El material del casco es 
de fibra de vidrio y plástico reforzado . Sus características principales son : eslora 
18 m; manga 4,60 m; puntal 2,44 m; T.R.B. 19,45, y 21 ,62 GTs. Lleva instalados 
a bordo modernos equipos propulsores, maquinillas hidráulicas, sónars , radar, 
piloto automático para la navegación , aparatos electrónicos para la localización 
del pescado, etc. Fue bautizada con el nombre de Cotet y su matrícula i folio son 
3"-CP-3-3-06. Estará tripulada por el patrón Jaime Valls , el motorista Sergio Valls 
y el marinero Antonio Martines. 

Tripulantes del 'Cotet' 

, 

Vínaros, 15 de setembre 2007 

Bavosa blava 

Parlan! de la nostra peculiar i abundan! fauna i flora marítima, tot no ha de ser 
sempre a base d'espécies comestibles. La veritat és que perqué existisquen 
unes especies, n'hi ha d'altres que regulen !'hábitat de la zona o lloc on conviuen, 
en especial centenars d'exemplars diferents. 
En esta ocasió, este !'animal, que curiosament només pot ser aprecia! per bus
sejadors específics o per pescadors que estan treballant en ellloc on habiten, es 
coneix científicament per Hypse/odoris graci/is. Majoritáriament, alllarg del litoral 
se l'anomena bavosa blava. 
És un gasterópode Nudibranqui de la familia Chamodorididea. 
A simple vista s'aprecia una massa un xic gelatinosa que es va movent o millar dit 
arrossegant. El seu cos és un poc alt, allargat i llis. Mol! frágil com déiem abans 
i carnós, peró no abellidor per a la majaría de depredadors. Com es pot apreciar 
a la foto, pareix un cuc que a la boca té el típic aparell mastegador denomina! 
rádula, que té cinc denticles davall la segona cúspide. Les dents laterals tenen 
dos puntes. Els rinófors presenten de 6 a 12 laminetes de zig-zag d'un color 
blanc a la cara dorsal. Al cap pareix que té com dos banyes de rinófors o baines 
branquials, de 6 a 8. El peu o órgan locomotor és estret i li sobresurt la part pos
terior en forma de cua . Al cap se li aprecien els !enlacies disposats lateralment. 
De talla no sol arribar als 3 cm. Tenen una superficie corporal nua, i quan llisquen 
ho fan suaument. La coloració sol ser variable, des d'uns tons blavosos amb una 
línia paral·lela groga i irregulars que voreja el manto. 1 també hi ha altres ratlles 
de color ocre que recorren longitudinalment el cos acompanyades per una banda 
blava irisada. És veritat que el color d'esta classe de bestiales delata les toxines 
que contenen els tentacles, que formen part de la seua dieta. El cromatisme cor
poral evita atacs o confrontacions amb els seus enemics, o siga, que avisen. 
Sol vi u re en colónies d'algues calcáries i en llocs rocosos del litoral. 
Menja esponges, vegetals, etc. 
Són hermafrodites, ja que poden actuar alhora de mascles o de femelles, a tra
vés d'una cópula col·locant-se apegats els uns als altres, en qué reben !'esperma 
i el produ"ixen per al del darrere, amb una fecundació recíproca. La reproducció 
té lloc en !'época de primavera. 
La posada és en ramells o antes d'ous que eclosionen per forma part del zooplancton. 
Tot seguit es dissolen i circulen sobre el fans per créixer. 

ESTADISTICA AGOSTO 2007 
PECES Gallineta 330 Sardina 385.788 Llagosta 326 

Alaxta 1.356 kg Jurel 1.346 Llisa 26 Bogavante 48 
Boquerón 39.445 Raspallón 24 Pagre/denton 5 
Melva 581 Lenguado 56 Viso 139 TOTAL 1.153 
Atún 1.142 Sargo 44 Roncador 64 
Albacora 921 Lliri 863 Rata 14 MOLUSCOS 
Raya 207 Lubina 100 Palometa 180 Calamar 10 
Bato ideos 9 M abre 110 Tigre 10 Sipia 164 
Besugo 96 Pagel 1.974 Corva 778 Polp roquer 160 
Boga 21 Peluda 31 Mamona 243 TOTAL 334 
Bonito! 23 Pez espada 1.625 Varios 55 
Llampuga 201 Pescadilla 1.149 RESUMEN POR MODALIDALES 
Caballa 900 Rap 304 TOTAL 445.997 
Congre 42 Aspet 323 ARRASTRE (Periodo de veda) 
Gall 33 Rodaballo 10 CRUSTÁCEOS CERCO 432.143 
Dorada 113 Rubios 12 Cigala 10 PALANGRE 4.564 
Escualos 22 Salmonete 33 Llagas tí 521 TRASMALLO Y OTRAS 10.778 
Móllera 20 Morralla 10 Galera 247 TOTAL PRODUCCIÓN 447.485 
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tauler munici al 
BASES ESPECÍFIQUES PERA LA CONSTITUCIÓ D'UNA BORSA DE TREBALL O' AUXILIARS O' AJUDAA DOMICILI 

ANUNCI 
Per Decret d'Aicaldia amb data 1 O de setembre de 
2007 han estat aprovades les bases annexes a aquest 
anunci i la convocatoria que ha de regir el procés 
selectiu per a la constitució d'una borsa de treball 
d'Auxil iars d'Ajuda a Domicili per a I'Ajuntament de 
Vinarós, les quals tot seguit es transcriuen: 
BASES ESPECÍFIQUES PER A LA CONSTITUCIÓ 
D'UNA BORSA DE TREBALL D'AUXILIARS 
D'AJUDAA DOMICILI 
PRIMERA.- OBJECTE DE LA CONVOCATORIA. 
L'objecle de la present convocatoria és la formació 
d'una Borsa de Treball d'Auxiliars d'Ajuda a Domicili, 
en previsió de futures contractacions temporals , que 
podran ser a jornada completa o parcial. 
El procés selectiu es realitzara per mitja del sistema 
de concurs oposició. 
SEGONA.- NORMATIVA APLICABLE. A la present 
convocatoria i bases se li aplicara la Llei 7/2007 de 12 
d'abril, de I'Estatut Basic de I'Empleat Públic, els arts. 
9.5 i 16.4, del Decret de 24 d'octubre de 1995, del 
Govern Valencia pel qual s'aprova el Text Refós de la 
Llei de la Funció Pública Valenciana, Decret 33/1999 
del Govern Valencia pel qual s'aprova el Reglament 
de Selecció, Provisió de llocs de treball del personal 
comprés dins de l'ambit d'aplicació de la Llei de la 
Funció Pública Valenciana, art. 21 .1.g) i h), 90 91 , 
100, 101 , 102 i 103 de la Llei 7/1985 de 2 d'abril 
Reguladora de les Bases de Régim Local, i art. 177 
de Reial Decret Legislatiu 781 /1986 pel qual s'aprova 
el Text Refós de les Disposicions Legals vigents en 
materia de Régim Local. 
TERCERA.- REQUISITS DELS ASPIRANTS. Per 
a ser admesos en la realització de les proves els 
aspirants hauran de reunir els següents requisits 
en la data en qué acabe el termini de presentació 
d'inslancies: 
- Tindre la nacionalitat espanyola, d'algun deis estats 
membre de la Unió Europea o estrangera en els 

termes establerts a l'art. 57 de la Llei 7/2007, de 12 
d'abril , de I'Estatut Basic de I'Empleat Públic. 
- Tíndre complits 16 anys, i no excedir de l'edat 
maxima de jubilació foryosa . 
- Tindre la capacita! funcional peral desenvolupament 
de les tasques d'auxiliar d'ajuda a domicili. 
- No haver estat separat mitjanl{ant expedient 
disciplinan del servei de qualsevol de les 
Administracions Públiques o deis órgans 
constitucionals o estatutaris de les Comunitats 
Autónomes, ni trobar-se en inhabilitació absoluta 
o especial per a ocupacions o carrecs públics per 
resolució judicial, per a l'accés al cos o escala de 
funcionari , o per a exercir funcions similars a les 
que es desenvolupen en el cas de personal laboral, 
el qual haja estat separat o inhabilita!. En el cas de 
ser nacional d'un altre Estat, no trabar-se inhabilita! o 
en situació equivalen! ni haver estat sotmés a sanció 
disciplinaria o equivalen! que impedisca, en el seu 
Estat, en el mateixos termes, l'accés a l'ocupació 
pública. 
QUARTA.- PUBLICITAT DE LA CONVOCATORIA 
1 BASES. Les bases una vegada aprovades i la 
convocatoria , es publicaran integrament en el Butlleti 
Oficial de la Provincia de Castelló i en el Tauler 
d'anuncis de I'Ajuntament de Vinarós. 
QUINTA.- PRESENTACIO D'INSTANCIES. 1. En les 
instancies, els aspirants sol ·licitaran prendre part en 
la convocatoria, hauran de manifestar que reuneixen 
tots i cada un deis requisits exigits en la base tercera, 
i es comprometran a acreditar-los documentalment 
quan els fóra exigit. Es dirigiran a !'Alcalde de la 
Corporació i es presentaran en el Registre General de 
I'Ajuntament o en la forma prevista en l'art. 38.41a Llei 
de Régim Juridic de les Administracions Públiques i 
Procediment Administratiu Comú. 
2. El termini de presentació d'instancies sera de 1 O 
dies naturals comptats a partir del següent al de la 
publicació de la convocatoria en el Butlletí Oficial de 

AJUNTAMENT DE VINARÓS 
GABINET DE NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA 

Convocatoria de les proves de la Junta Qualificadora de Coneixements 
de Valencia 2007 

PERÍODE DE MATRÍCULA: de 1'1 al 30 de setembre 

CALENDARIDELESPROVES 

Certificat Di a Hora Local itat 

Coneixements Orals 3 de novembre 9.30 Vinares 

Grau Elemental 1 O de novembre 9.30 Vinares 

Grau Mitjá 17 de novembre 9.30 (de la M a la Z) Vinares 
16.30 (de la A a la L) Vinares 

Grau Superior 24 de novembre 9.30 Vinares 

Llenguatge als Mitjans 1 O de novembre 10.00 Valencia 
de Comunicació 

Llenguatge Administratiu 17 de novembre 10.00 Valencia 

Correcció de Textos 24 de novembre 10.00 Valencia 

Centres d'examen: 
Vinares: lES Leopold Querol (av. Gil d'Atrosillo s/n) 
Valencia: Universitat Politécnica (camí de Vera, s/n) 

Pera més informació i pera recollir impresos de matrícula: 
Gabinet de Normalització Lingüística de I'Ajuntament de Vinares (Ajuntament, 3r pis) 
Oficina PROP 
Oficina de Turisme 
Internet: www.cult.gva.es/jqcv 

la Provincia. 
3. A la mateixa instancia s'acompanyara fotocopia 
compulsada del DNI, aixi com deis documents 
acreditatius deis mérits a qué fa referencia la base 
octava. Sense que puguen valorar-se més mérits que 
els presentats en aquest moment. 
SEXTA.- ADMISSIO D'ASPIRANTS. 1. Expirat el 
termini de presentació d'instancies, !'alcalde dictara 
una resolució en el termini maxim d'un mes declaran! 
aprovada la !lista provisional d'admesos i exclosos. 
En la dita resolució s'indicara la causa de l'exclusió, 
i es concedira un el termini de 3 dies habils per a 
l'esmena de detectes. En la mateixa resolució es 
determinara ellloc i la data de constitució del Tribunal 
qualificador i la seua composició , aixi com el lloc 
i la data de comenl{ament de l'exercici de la fase 
d'oposició. Transcorregut aquest termini sense que es 
formule reclamació, les !listes s'entendran definitives, 
amb resolució de 1' Alcaldía de les reclamacions 
presentad es. 
2. Les resolucions que aproven la !lista provisional, 
!lista definitiva i successives crides als aspirar¡Js 
es publicaran únicament en el Tauler d'Anuncis de 
I'Ajuntament. 
SEPTIMA.- TRIBUNAL QUALIFICADOR. El Tribunal 
qualificador estara integral pels membres següents~ 
Presiden! : Un treballador de la Corporació en régim 
laboral o funcionari . 
Secretari : El de la Corporació o funcionari d'aquesta 
en qui delegue. 
Vocals: 
- Tres treballadors en régim laboral o funcionari , 
designats pel presiden! de la Corporació. 
La pertinenl{a als órgans de selecció és a títol 
individual i no es pot dur a terme en representació o 
per compte de ningú. 
Tots els membres del tribunal, inclós el secretari, 
tindran veu i vot. 
La designació deis membres del tribunal incloura la 
deis respectius suplents. 
OCTAVA.- PROCÉS SELECTIU. El procés selectiu 
sera el concurs oposició: 
a) FASE D'OPOSICIO: consistira en el següent : 
Exercici. De caracter obligatori i eliminatori. Que 
versara sobre el teman que figura annex en aquesta 
convocatoria, i que constara de dos apartats: 
1. Qüestionari de 1 O preguntes ti pus test, amb quatre 
respostes alternatives, de les quals només una sera 
correcta. No hi haura penalització per les respostes 
no contestades o incorrectes. Es puntuara de O a 5 
punls. 
2. Supósit de carácter práctic relacional amb les 
funcions deis auxiliars ajuda a domicili. Es puntuara 
de O a 5 punts. 
És necessari obtenir un mínim de 5 punts, sumats els 
dos apartats de l'exercici, per tal de superar-lo. 
El tribunal determinara abans de la prova el temps 
que disposen els aspirants per tal de dur-la a terme, 
que en cap cas podra ser inferior a una hora i trenta 
minuts. 
b)FASE CONCURS: 
Els merits es valoraran d'acord amb el següent 
barem: 
1. -Experiencia laboral. Es valorara !'experiencia 
acreditada en l'exercici de funcions iguals o 
equivalents a les del lloc de treball a ocupar, a raó 
de 0,25 punts per cada 2 mesos complets treballats 
en relació funcionarial o laboral en una administració 
pública, i 0,20 punts per cada 2 mesas complets 
treballs en l'ambit privat. 
Només es valoraran els contractes de 15 o més hores 
setmanals. 
La puntació maxima que es pot obtenir en aquest 
apartat es de 4 punts. 
' Eis serveis prestats en I'Administració s'acreditaran 
per mitja de certifica! emes per l'administració per a 
la que s'han prestat els serveis i en el que es fara 
constar el temps de prestació, les caracteristiques de 
la plal{a o lloc ocupat, amb indicació del grup, escala, 
subescala, categoría aixi com titulació exigida per al 
seu exercici . 
'L'experiéncia en l'ambit privat s'acreditara de la 
següent forma: 
- En el cas de treballadors per compte d'altri, per mitja 
de la presentació simultania de: 
- Els contractes de treball i certificació de !'empresa de 
les funcions desenvolupades, quan estes no puguen 
deduir-se deis termes del contracte. 
- Certificació o vida laboral que acredite haver cotitzat 
a la Seguretat Social en la categoría professional que 
s'assenyale. 
- En el cas que es tracte de professionals autónoms, 
per mitja de la presentació simultania de: 
-Alta en I' IAE. 
- Certificació o vida laboral que acredite haver cotitzat 
a la Seguretat Social en la categoria professional que 
s'assenyale. 
2.-Aitres titulacions academiques addicionals que no 
siga requisit per a prendre part en la selecció i que 
tinguen relació ambles funcions dellloc a ocupar, fins 
a un maxim de 3 punts: 
- Curs de formació ocupacional d'auxiliar d'ajuda a 

domicili: 2 punts. 
- Llicenciatura, diplomatura o Cicle formatiu de grau 
superior relacional ambles funcions d'auxiliar d'ajuda 
a domicili: 1 punt 
- Batxillerat, Formació Professional de segon grau, 
cicles formatius de grau mig o equivalen!: 0,5 punt. 
- Gradual escolar, gradual en ESO, Formació 
Professional de primer grau, o equivalen!: 0,25 
punts. 
En cas que una titulació siga requisit per obtenir-ne 
una altra, només es valorara la de més nivel!. 
3.- Carnet de Conduir B: 1 punt ' 
4.-Cursos de formació i de perfeccionament. Es 
valoraran els cursos de formació perfeccionament 
que estiguen relacionats amb les funcions del lloc a 
ocupar, cursats o impartits per l'interessat i convocats 
o homologats per qualsevol centre o organisme 
públic de formació, aixi com inclosos en el marc deis 
acords de formació continua entre I'Administració i 
els Sindicats, amb una duració igual o superior a 15 
hores, d'acord amb el següent: 
Cursos especificament relacionats amb les funcions 
de !'auxiliar d'Ajuda a Domicili , fins un maxim de 2 
punts: 
-De 100 o més hores: 1,00 punt per curs 
- De 75 o més hores: 0,75 punts per curs 
- De 50 o més hores: 0,50 punts per curs 
- De 25 o més hores: 0,20 punts per curs 
- De 15 o més hores: 0,20 punts per curs 
Cursos de l'area de prevenció de riscos, es puntuaran 
a 0,05 punts cada 1 O hores acreditad es de formació 
en aquest ambit, fins a un maxim de 0,25 punts. 
5.-Coneixements de valencia. Es puntuara fins 
a un maxim d'1 punt. Es valorara per mitja de 
certificacions expedides per la Junta Qualificadora 
de Coneixements de Valencia o equivalents (sense 
que tinguen el caracter d'acumulables). S'aplicara el 
barem següent: 
Coneixement oral: 0,25 punts 
Coneixement elemental : 0,50 punt 
Coneixement mitja: 0,75 punts 
Coneixement superior: 1 punt 
6. -Entrevista Personal. El tribunal podra entrevistar 
als aspirants, valorant-se !'experiencia, aptitud i 
idone'itat deis aspirants en relació amb les funcions a 
realitzar. Es puntuara fins a un maxim de 2 punts. 
NOVENA.- BORSA DE TREBALL. Acabada la 
qualificació el Tribunal publicara la relació deis 
aspirants aprovats per ordre de la puntuació total 
obtinguda en el Tauler d'Anuncis de I'Ajuntament, i 
elevara a !'Alcaldía la proposta de constitució de Borsa 
de Treball. En cas d'empat en les puntuacions finals, 
es donara preferencia als aspirants que hagueren 
obtingut major puntuació en la fase d'oposició, en 
el cas de persistir l'empat es donara preferencia 
als aspirants que hagen obtingut més puntuació en 
l'apartat de !'experiencia professional de la fase de 
concurs. 
La creació de la borsa de treball anul iara les existents 
amb anterioritat. 
DESENA.· NORMATIVA SUPLETORIA. En tot alió 
no disposat en les presents bases s'atendra al que 
establisquen les Bases Generals vigents aprovades 
pel Pie de la Corporació de I'Ajuntament de Vinarós. 
ONZENA.· RECURSOS. Contra la Resolució 
aprovatória d'aquestes bases i tots els actes 
administratius definitius que se'n deriven els 
interessats podran interposar qualsevol deis recursos 
següents: el recurs potestatiu de reposició previst en 
els art. 116 i 117 de la Llei 30/1992 de 26 de novembre 
de Regim Juridic de les Administracions Públiques 
i procediment administratiu comú, modificats per la 
Llei 4/1999 de 13 de gener, en el termini d'un mes, 
a comptar de l'endema de la seua publicació, davant 
del mateix órgan que l'haguera dictat. Transcorregut 
el dit terrnini únicament podra interposar-se el recurs 
contenciós administratiu previst en la Llei 29/1998 de 
13 de julio! reguladora de la Jurisdicció Contenciosa 
Administrativa, en el terrnini de dos mesas, a comptar 
de l'endema de la publicació, davant del Jutjat 
contenciós-administratiu de Castelló, sense pe~ui de la 
procedencia del recurs extraordinari de revisió previst 
en els art. 118 i 119 de la Llei 30/1992; tot aixó sense 
pe~ui que els interessats puguen exercitar, si és el cas, 
qualsevol altre recurs que estimen proceden!. 

ANNEX 
Tema 1.- El Servei d'Ajuda a Domicili. Concepte i 
Objectius. 
Tema 2.- L'Auxiliar d'Ajuda a Domicili. Tasques i 
Funcions. 
Tema 3.- La comunicació amb els malalts. La 
importancia d'escoltar activament al malalt. 
Comunicació amb els malalts d'Aizheimer. 
Tema 4.-La mobilització i la neteja diaria de les 
persones que estan alllit i deis grans discapacitats. 

Vinarós, 10 de setembre de 2007 
L'Aicalde 

Jorge Romeu L/orach 
NOTA: Les persones interessades podran recol/ir 
del Oepartament de Personal les referéncies 
bibliográfiques i resta de documentació per a la 
preparació del temari. 
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CENTRE DE FPA LLIBERTAT 
FORMACIÓ DE PERSONES ADUL TES 

ENSENYAMENTS REGLATS 
de.' d'ulfabetltzaciófiru u /'ESO 

MATRICULACIÓ CURS 07/08 
Lamatriculacióesfar.ienelsscgncntshornris· 

DIMARTS 1 DIJOUS 
DE lOA ll hDELMATi 

DIMARTS, DIMECRES l DIJOUS 
DE 17 A 20 H OELA TARDA 

LES CLASSES COMEN<;ARAN L ' 1 D'OCTUBRE 
ELS HORARIS SORTIRAN UNA SETMANA ABANS 

Vinarós, 15 de setembre 2007 

~ 
CONSELL MUNICIPAL DE FORMA CIÓ DE PERSONES ADULTES 

Inici de matrícula: 2007/2008 
CURSOS i TALLERS DIA D'JNICI DE LA INSCRIPCIO 
Gimnastica de manteniment (Grups matí: A. B i C) 19 de seternbre, dirneaes, 11 - 13 h 

Gimnilstica de manteniment (Grups taroa: D i E) 20 de seternbre, dijous, 19 - 21 h 

Ioga i Tai·txi 21 de seternbre, divendres, 11 13h 

Boixets i Patchwor1< 24 de seternbre, dilluns, 11 - 13 h 

Aeróbic. Step, Gimnilstica de tooificació i Ball de saló 25 de seternbre, dimarts, 19- 21 h 

castella per a estra"9f'S 26 de seternbre, dirneaes, 11 - 13 h 

Arab, alemany, francés, anglés i vaJencia 27 de seternbre, dijous, 19-21 h 

f.a:i:s a la Universitat. i f.a:i:s a Cides Formatius Grau Superior 28 de seternbre, divendres, 11 - 13 h 

Inforrniltica 1 d'octubre, dilluns, 11 - 13 h 

Guitanra, Bonsai, Autoestima, Teatre, Entrenament de la 2 d'octubre, dimarts, 19 - 21 h 
memória, CUina, Maquillatge, Tal! i Confea:ió, Fotografia, 
Restauració de Mobles 

A partir del 3 d'octubre l'horari habitual de matricula sera: 
Dilluns, dimarts i dimeaes d'11.30 a 13.30 h; Dimarts i dijous de 19 a 21 h 

Es donar.Jn 2 fulls de matrícula axn a rndxim per persona i wrs. 
E/s rursos d'Aeróbic, Step, Tai-txi i GimnasticD de IDnificadó seran excJoents. é5 a dir, es ¡xxJr;j opliJr només a un d'eJ/s. Només es ¡xxJr¡j estar a més d'oo 

d'aquests cursas si sobren p/aces. 

Ens trabaras a: Antiga Escola St. Sebastia, av. Colom s/n Tel. 964 45 30 44. http://epa.vinaros.org 

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 

CURSOS 1 TALLERS 2007/2008 

.. . in corpore sano: 
-

eurs 
- -

Horari - Professor/a U oc 
----

Durada Preu 
---

Dilluns i d ijous 
- --- --- - ¡-- ---

Gimnastica de 
manteniment 9.30 - 10.30 h 

Gru(.! A 
·-

Gimnastica de Dimarts i 

manteniment divendres Elia Roda Poliesportiu: pista 
Gru(.! B 

9.30- 10.30 h 
- -

Gimnastica de Dimarts i 

manteniment divendres 

Grup e 10.30 - 11 .30 h 

Gimnastica de 
55 h Dilluns i 

-
General:52.80 

manteniment Dimecres Socis: 48.57 

Gru(.!_Q___ 
17.30 - 18.30 h 

Aurora CEIP San! Sebastiá: 
Gimnastica de Dilluns i Balagué Gimnás 
manteniment Dimecres 

GruQ_ E 
18.30 - 19.30 h 

--
Gimnastica de Per concretar 

tonificació 
Aeróbic 50 h Dilluns i dijous Elia Roda Poliesportiu: pista General: 48 .00 

~upA 15.30 - 16.30 h Socis: 44.16 

Aeróbic Dimarts i dijous 

~ B(1a ~rt) 25 h 18.30 - 19.30 h 

Dimarts i dijous Elisabeth Poliesportiu : Gimnás General: 24.00 
Step Socis: 22.08 
(1 a part) 19.30 - 20.30 h Chávez 

Tai-txi 33 h Dilluns Ricardo Royo General: 31.68 

GrupA 20.30- 22 h Local del Socis: 29.14 

C/ St. Nicolau 
Tai-txi Dilluns i 

Grup B dimecres Poliesportiu 
19.30 - 20.30 h Remei Cid Gimnás 

Tai-txi Dilluns i dijous 

GrU(.! e 9.15 - 10.15 h 

loga Dimarts i 

GrupA divendres General: 48 .00 

50 h 9 - 10 Socis: 44. 16 

loga Dimarts i 

Grup B divendres Local del 
10 - 11 h Isabel Tur C/ St. Nicolau 

loga (Nivell 2) Dimarts i dijous 

Grup e 19- 20 h 

loga Dimarts i dijous 

Grup D 20 - 21 h 

Amb co/·laboracló amb el Patronal Mumc1pa/ d Esporls. 

Les próximes setmanes anirem pub/icant els horaris de la resta de cursos. 
Av. Colom, s/n (antiga Escala St. Sebastia) Tel. 964 45 30 44 

http://epa .vinaros .org 



ANIVERSARIS 

~ 7° Aniversario de 

Juan Antonio Estupiñá lbáñez 

Que falleció cristianamente en Vinaros el día 
15 de Septiembre de 1990, a los 32 años de edad. 

E.P.D. 

TU FAMILIA TE RECORDARA SIEMPRE. 

Vinoros, Septiembre 2007 

íf4° Aniversario de 

Camilo Bernabeu Criado 
Que falleció cristianamente en Vinoros 

el día lO de Septiembre del 2003, o los 47 años de edad. 

E.P.D. 

DE TU ESPOSA MERCEDES, QUE NO TE OLVIDA. 

Vinoros, Septiembre 2007 

ublicitat 
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1f 1 7° Aniversari de 

Agustín Igual Montull 
Qué va morir cristianament o Vinoros el dio 

20 de Setembre de 1990, ols 28 onys d' edot. 

A.C. S. 
La teua familia et recorda amb estima. 
Es celebroró una Miso Aniversori el dijous 

20 de Setembre o les 19.30 hores o I'Esglésio 
de Santa Magdalena de Vinares. 

Vinar-Os, Setembre 2007 

~ FUNERARIA JULIAN ~ 
\::!J TANATORIO SAN SEBASTIAN \[!&:/ 

Frente Plaza de Toros Vinaros 

TELÉFONO 24 HORAS 
964 41 09 09 
Móvil 608 66 20 39 

AGENCIAS EN TODA LA PROVINCIA 
SERVICIOS PARTICULARES Y DE COMPAÑÍA 
PRESUPUESTO SIN COMPROMISO 

C/ Dr. Fleming , 6 , 12500 Vinarós 
Dipósit legal : CS-298-84 

Tirada: 2 .500 exemplars 

IMPORTANT 
Aquest setmanari no accepta com a seues 
les opinions expressades pels col ·laboradors, 
que tenen !'exclusiva responsabilitat del text 
publica! amb la seua fi rma, ni es fa responsa· 
ble de l'autenticitat de la publicitat. 
Vinarós agraeix tates les col ·laboracions, 
peró adverteix que els originals a les dile· 
rents seccions no podran sobrepassar les 30 
linies de !letra Times New Roman (cp.12), 
excepte en el cas de partits polítics, que 

tindran una extensió máxima de 40 línies. 
En !'original , hi haura de constar la fi rma i 
figurar el nom , cognoms, domicili , teléfon, 
fotocópia del DNI de l'autor, o bé, en el cas 
d'entitats , del representan! responsable. No 
s'admetran pseudónims. La direcció no es 
comprometa publicar les col·laboracions que 
arriben després del dimarts a les 13 hores. 

Per correu electrónic: 
diariel@vinaros.org, 
disquet i, en última instancia, en paper. 

Els escrits que requerisquen resposta sois 
s'admetrá un tom de replica. 
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agemd 
AUTO RES-TEL. 902 02 09 99 
VINARÓS-MADRID 
CADA DIA: 09,45, Diumenge: 22.15 
MADRID-VINAROS (dissabte): 01.00 
CADA DIA: , 15.00 
AUTOS MEDITERRÁNEO SA 
Tel. 964 220054-964 220536-964 221507 
VINARÓS-CASTELLÓ PER AUTOPISTA 
Cada día de la setrnana per autopista, parades a Vinarós (Riu, av. 
Llibertat, Hospital), Benicarló (Casal), Castelló (Residencia, Estadi, Bar 
Roca, Farola, Estació Bus) i viceversa en sentit oontrari. 
Sortides de Vinarós per autopista: 08.30, 15.00, 22.00 h (10 minuts 
abans des del riu) 
Sortides de Castelló per autopista: 6.20, 13.00, 20.10 h 
VINARÓS-CASTELLÓ PER N-340 
8,20, 13,20 i 19,05. 
Parades a Vinarós (Riu, Picasso), Benicarló (Casal), Santa 
Magadalena, Alcalá, Torreblanca, Orpesa, Benicassim, Castelló 
(Residéncia, Estadi, Bar Roca, Farola, Estació Bus) i viceversa en 
sentit contrari. Sortides Castelló: 8, 15, 13,20, 19,00 
Feiners de dilluns a dissabte indusivament. 
VINARÓS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 
Sortides de Vinarós (església): 6.45, de 7.30 a 22.00 h cada !renta 
minuts (10 minuts abans de Riu) 
Sortides des de Peníscola: 7.30, 8.15, de 9.00 a 23.00 h cada 30 
minuts. 
PENÍSCOLA-BENICARLó-HOSPITAL-VINARÓS 
Sortides de Peníscola (cada día de la setrnana ): 7.30, 8.15, 9.30, 
1000, 11.00, 11 .30, 12.30, 13.00, 13.30, 14.30, 15.30, 17.00, 18.30, 
21.00 h 
Sortides de !'Hospital (cada dia de la setrnana): 8.15, 9.00, 10.15, 
10.45, 11.45, 12.15, 13.15, 13.30, 14.00, 15.15, 16.15, 17.45, 19.00, 
21 .30h. 
VINARÓS-SANT MATEU 
(de dilluns a divendres no festius) 
Parades a Vinarós (Riu, Picasso, Hospital), San! Jordi, Traiguera, la 
Jana, Canet (Canet-Vinarós 7.55 h 1 Vinarós-Canet 17.50 h), San! 
Mateu. 
Sortides de Vinarós: 8.00, 13.30, 16.00, 18.00 (10 minuts abans de 
Riu). 
Sortides de San! Mateu: 6.30, 9.00, 14.45, 17.00 h 
VINARÓS-CATÍ (de dilluns a divendres no festius) 
Parades a Vinarós (Riu, Picassso, Hospital) 
Sortides de Vinarós: 18.00 h (10 minuts abans de Riu) 
Sortides de Catí: 6.00 h 
VINARÓS-MORELLA 
(de dilluns a divendres no festius) 
Parades a Vinarós (Riu, Picasso, Hospital) 
Sortides de Vinarós: 8.00, 16.00 h (1 O minuts abans de Riu). Efectuara 
transbordament a San! Mate u. 
Sortides de San! Mateu: 7.45, 16.00 h. Efectuara transbordament a 
SantMateu. 

HORARI DE MISSES TREN S 

AUTOCARES HIFE SA-TEL. 902119814 
SORTIDES DES DE VINARÓS 
DE VINARÓS A BARCELONA 
(Parada en Diagonal 1 Metro id Numimcia): de di. a dv.: 6.05, 
6.55, 8.35, 13.00, 17.15 h. Ds., dg. i festius: 6.55, 17.15 h 
VINARÓS, CASTELLÓ 1 VALENCIA: 
7.30 h de dilluns a dissabtes per autopista 
(dissabtes per carretera) 
VINARÓS A SARAGOSSA: 
07.00 h de dilluns a dissabte per carretera. 15.30 h diari per 
carretera. 
DES DE SARAGOSSA 
PER CARRETERA: Des de Saragossa de dilluns a 
dissabte feiners1 0.45, 15.30. Diumenges i festius 21.00 
hores. PER AUTOPISTA: 7.00H diari. 
DE VINARÓS A ULLDECONA, LA SÉNIA 1 
ROSSELL: 
12.30, 17.00 h de dilluns a divendres feiners. 
VINARÓS A VITÓRIA-BILBAO 
(enllal{ a Saragossa): 07.00 h de di. a ds. percarretera. 15.30 
h diari per carretera. 
VINARÓS A CASTRO-LAREDO-SANTANDER 
(enllal{ a Saragossa): 07.00 h de di. a ds. per carretera. 
DE VINARÓS A TUDELA-SANT SEBASTIÁ 
(enllal{ a Saragossa): 07.00 h de di. a ds. per carretera. 
DE VINARÓS A PAMPLONA 
(enllal{ a Saragossa): 07.00 h de di. a ds. percarretera. 15.30 
h diari per carretera. 
DE VINARÓS A TORTOSA 
de dilluns a divendres: 6 05, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 17.15, 18.00, 19.00, 19.45h.Dissabtesfeiners: 
7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00, 17.15. Diumenges i 
festius tarda de feiners: 7.00, 9.00, 15.30, 17.00, 17.15 h 
SORTIDES DIRECCIÓ A VINARÓS 
DES DE BARCELONA: 
de dilluns a divendres: 1000, 13.00, 15.00, 16.30, 18.15, 
21 .00 h Dissabtes laborables: 11 .00, 15.00, 21.00 h 
Diumenges i festius: 11.00 i 21.00 h 
DES DE SARAGOSSA: 
de dilluns a dissabtes laborables: 1 0.45, 15.30 h. Diumenges 
i festius: 21 .00 h 
DES DE CASTELLÓ 
de dilluns a dissabtes per autopista (dissabte per 
carretera) 15.00 h 
DES DE VALENCIA: 
de dilluns a divendres per autopista: 14.00 h. Dissabtes 
carretera: 13.30 h 
DES DE TORTOSA: 
de di. a dv.: 6.15, 820, 11 .30, 13.15, 14.25, 14.30, 14.45, 
17.30, 19.00, 19.55, 22.25 h. Dissabtes feiners 6.15, 8.20, 
10.35, 13.15, 14.25, 19.00 h. Diumenges i festius tarda de 
feiners: 10.35, 12.40, 18.30, 0.05 h. 

Parroquia arxiprestal de 
I'Assumpció: 

DIRECCIÓ BARCELONA 

Laborals : 
9.00 i 20.00 h 
Festius: 
9.00, 10.30, 12.00 i 20.00 h 
Convent Divina Providencia: 
Laborals: 
19.30 hFestius: 9.30 h 
Parróquia de Santa Magdalena: 
Laborals: 
8.30 i 19.30 h 
Diss: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h 
El Canne deis Mariners: 
Festius: 10.15 h 
ResidEmcia de Sant Sebastia: 
Laborals. 9.00 h 
Festius: 10.00 h 
Església Evangelica (St Josep 69) 
Diumenges: 11.00 h 
Dimarts estudi bíblic: 20 h 
Església Evangelica (av. 
Tarragona) 
Dimecres: 20.00 h 
Diumenge: 18.00 h 
Sant Roe: 
Dissabte 20.30h 

TREN SORTIDA CIRCULACIÓ 
Regional.............. ... .. ..... 07.10 .. ....... Diari 
Arco................ ... .. ..... ..... 11.25......... Diari 
Talgo.................. .. ...... .. .. 14.30.. .... .. . Diari 
Arco........ ........ ............... 16.38.. ....... Diari 
Arco............................... 18.20......... Diari 
Talgo..... .. .. ............ ......... 18.36.. ... .... Diari 
Regional............ .. ......... . 18.53........ Diari 
Arco.................... .. .. ... .. .. 21.29......... Diumenge no 
Arco......... .. .................... 22.02......... Diumenges 

AUTOBUSOS URBANS DE VINAROS 
DE DILLUNS A DIVENDRES 
Vinarós-Zona Nord (Melocotón): 
A partir de les 8.20, cada 40 minuts, última les 21 h 
Zona Nord (Melocotón)-Vinarós: 
7.30 i 8.40 i després cada 40 minuts. Últim a les 21.20 h 
Vinarós - Zona Sud Cala Puntal 
A partir de les 8.20 a les 21 h, cada 40 minuts 
Zona Sud Cala Puntai-Vinarós 
7.40 i 8.40, després cada 40 minuts fins a 21 .20 h 

Vínarós, 15 de setembre 2007 

FARMACIES DE GUARDIA 
HORARI DE GUÁRDIES 

de 8 a 24 hores · Fora d'aquest horari 
contacteu amb la Policía Local: Tel. 964 407 704 

15 de setembre MATEU c. Sant Francesc, 103 
16 de setembre TORREGROSA av. Llibertat, 9 
17 de setembre MARTÍNEZ av. País Valencia, 15 
18 de setembre FERRER pi. Sant Antoni, 39 
19 de setembre ROCA c. Sant Francesc, 6 
20 de setembre GUIMERÁ pi. Parroquial, 11 
21 de setembre ADELL av. Pius XII ( cant. Picasso) 

BIBLIOTECA FELICITA ... 
L'horari de la biblioteca és 
de dilluns a divendres de 
10.00 a 13.00 hores i de 
17.00 a 20.30 hores i els 
dissabtes de 10.00 a 13.00 
hores. 

15 Dolors 
16 Corneli 
17 Coloma i Ariadna 
18 Sofia i Irene 

La biblioteca esta situada 
a la pla~a de I'Hort deis 
Escribano s/n . 

19 Socós i Gener 
20 Cimdida i Eustaqui 
21 Mateu 

TELEFONS 
Ajuntament ... .... .. ...... ... .. . ..... .. .. .. .. ... . 
Policía Local. .. .. .... ........ .. ................. ........ . 
QuarterGuárdiaCivil ... .. ... ..... ... ..... .. .... ..... . . 
HospitaiVinarós( centraleta i habitacions ) ... . 
Hospital Vinarós (cita previa) .. ........ .. .... .. .. . 
Ambulancia Creu Roja (urgéncies ) ............ . 
Ambulatori .. ... ....... ...... ...... ..... ...... ....... .. . 
Pare Bombers .... .... ... .. .. .. .. .. .... ... .... ...... .... . . 
Emergéncies ...... ... ...... ... ........ ... ...... ... .. .. .. . 
Creu Roja Castelló ...... ........ .. .. .. ............. ... . . 
Se u Creu Roja Vinarós ... .. ... .... .. .. ... .. ...... .... . 
1 nformació al consumidor ..... .. ... ..... ....... ... .. . 
lnformació i Turisme .... .. ........................ .. . .. 
Oficina PROP ... .. .. ... .. ........... .. ........... .. ... .. .. 
Cultura ... .... .... ... ...... ....... ............ ............ . 
Biblioteca .... .. ... .... ........ ....... .. ... ........ .. .... . 
Ermita de la Misericórdia .... .. ... ..... .. .. ........ .. 
ITV ... ..... .. .... .. ..... ...... .... ....... ..... ... .. ... ... .. . 
Hisenda ... ..... .... ...... .......... ..... .... .. .... ..... . 
Oficina d'ocupació ............ .. .. ... .. .. .. .... ....... . 
Hospital General de Castelló .... .. ... ... ........ . . 
Hospital La Fe (Valencia) .. .. .. ........ .. ..... ...... . 
Seguretat Social. ... .. .. ... .. ...... ....... ....... ... .. .. 
Rádio TaxiVinarós .... .. ... ... .. .... .......... ... .. ... .. 
Aigües de Vinarós U TE. .. .. .. ... .. ... .. .. .. .... .... .. 
Telegrames perteléfon ... .... ... .. ... .. ... .... ... .. .. 
Servei de recollida d'animals perduts ........ . 
Servei de recollida d'aparells eléctrics i 
mobles en desús .. .. .. ... .. .. ..... .......... ... ...... .. . 

DIRECCIÓ VALENCIA 

964 407700 
964 407704 
964 407140 
964 477000 
964 477160 
670 008932 
964 453400 

085 /964 460222 
964 222222 
964 724850 
964 459464 
964 453334 
964 453334 
964 456234 
964 407961 
964 459590 
964 456847 
902 120013 
964 402211 
964 450516 
964 726500 
96 3862700 
964 451350 
964 455151 
964 407767 
964 222000 
964 450007 

964 407803 

TREN SORTIDA CIRCULACIÓ 

Regional........................ 07.20......... Ds. i dg. no 
Regional... .. ................... 08.28... ..... . Dissabte 
García Larca (dg.)......... 09.58......... Diari 
Arco .. ...... .. ... .. .. .. ............ 11.52 ......... Diari 
Regional........................ 12.19 ......... Diari 
Arco............................... 12.50 ......... Diari 
Talgo............ ....... .. .. ....... 13.50 ......... Diari 
Regional Express.......... 13.56......... Diari 
Arco..... .. ..... ....... .. ....... .. . 15.43......... Divendres 
Talgo.............................. 16.48 ......... Diari 
Arco............................... 18.58 ......... Diari 
Regional........................ 19.03 ......... Diumenge 
Arco..... ..... .... .. ... ..... ... .... 20.57 .... ..... Diari 

Telefon: 902 24 02 02 

CAPS DE SETMANA 1 FESTIUS 
Vinarós-Zona Nord: 
9.30-10.40-11 .50-13.00-17.40-18.50-20.00 
Zona Sud-Vinarós: 
9.50-11.00-12.10-13.20-16.50-18.00-19.20- 20.20 
Vinarós-Zona Sud: 
9.00-10.10-11.20-12.30-17.10-18.20-19.30, 20.40 
Zona Sud-Vinarós: 
9.15-10.25-11.35-12.45-17.25-18.35-19.45-20.55 



~~ 
Vinarós 

es mar, es ciudad 

nueva promoción 
en Vinarós 
lnformacion en Vinaros: 

cjFebrer de la Torre. 10 
12500 Vinarbs 
También ab1erto sabados 
y dommgos de 10 a 14 h. 

lnformacion en Zaragoza: 
1 

c/Coso. 66. entlo. e 
50001 Zaragoza 

Amplias viviendas de 1 a 3 dormitorios con 
espaciosas terrazas. Localización inigualable 
junto al mar, en el centro de la ciudad. 

n o@v• arosplaza.es 
www. vinarosp/aza.es 

Comprometidos con Vinarós 

PROMUEVE Y URBANIZA 

• 
BRIFISA NTERNACIONAL 



• 

------ Residencial 

• 
une para 

AUGIMAR 
www.augimar.com 

Viviendas Unifamiliares 
con piscina privada 
Junto a la playa · Acabados de lujo 

Vinaros 1 Vinaros 11 Vinaros -• Paseo Jaime 1, 31 bajo C/ San Francisco, 2 C/ Costa y Borrás, 62 
Tel. 964 45 44 99 Tel. 964 40 76 87 Tel. 964 45 69 14 
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